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El mes de juny obre la porta 
de l’estiu i a hores d’ara 

ja està fent calor en tots els 
aspectes, tant meteorològics 
com anímics. Per això ve 
tant de gust sortir al carrer i 
passar-ho bé.
En el nostre mapa mental tenim 
associat l’estiu amb les vacances 
-uns dies de pausa en les obli-
gacions diàries que sempre va 
molt bé- i també amb la festa al 
carrer, començant per les Festes 
Majors que es celebren a totes 
les poblacions. Les més prime-
renques pels volts de Sant Joan, 
que és una festa grossa, i les més 
tardanes de cara a setembre o 
primers d’octubre. Són les ce-
lebracions que giren al voltant 
del patronatge de diversos sants 
i santes i que provinents d’una 
antiguitat pagana, estan total-
ment cristianitzades, tot i que 
l’essència primigènia que anima 
i és el nucli de la celebració, es 
manté intacta.
I entre festa i festa? Doncs 
aquesta segueix en la versió 
festival. I hi ha festivals de tota 
mena. Aquest és el nus de la 
qüestió, a tot Catalunya i també 
a les Terres de l’Ebre.
Si fem un repàs al calendari veu-
rem que hi ha diferents cites molt 
assenyalades i que si féssim una 
ruta, aquesta ens portaria a fer 
un recorregut molt ampli per les 
quatre comarques ebrenques. 

Així, des d’EbreLumen a la Ribera 
d’Ebre, passant per l’Eufònic, el 
Som(Riu)Fest, el Toca’m de Tor-
tosa, les Nits de Tyrika d’Alcanar, 
el DeltebreDansa de Deltebre, la 
Mostra de Jazz de Tortosa, o el 
Rihihiu de Santa Bàrbara, només 
per esmentar-ne uns quants de 
ben assentats en les agendes 
festivaleres dels més adeptes a 
la música i les mostres cultu-
rals desenvolupades en un marc 
molt concret i sota unes direc-
trius ben distintives.
A banda, fires, exposicions, cine-
ma... l’oferta arriba fins a l’infinit i 
més enllà. I en el cas de les Ter-
res de l’Ebre, es combina amb 
paisatge, activitats esportives, 
propostes lúdiques, contacte 
amb la natura, en fi, un no pa-
rar (busca la guia gratuïta EbreX-
perience i ho veuràs).
En tot cas, i parlant de festivals, 
fa pocs dies es va presentar una 

iniciativa que sota la marca Fes-
tivals Terres de l’Ebre, aglutina 
fins a 16 festivals professionals 
del territori. L’objectiu és ajun-
tar forces i agafar encara més 
múscul per poder fer propostes 
artístiques, culturals i creatives, i 
que tant la feina de l’organitza-
ció com la dels artistes estiguin 
dignificats i siguin ben visibles. 
La unió fa la força, diuen, i el 
moment d’efervescència cultu-
ral ebrenca que s’està vivint és 
idoni per una acció d’aquest ti-
pus.
De fet, la iniciativa de crear la 
marca Festivals Terres de l’Ebre 
és pionera, i després d’haver 
aconseguit un esment al Premi 
Impulsa Cultura del 2023, ha de 
servir com a exemple de funci-
onament per a programadors i 
organitzadors de festivals d’al-
tres punts del territori català, en 
els quals, d’una forma profusa i 

sovintejada, s’organitzen dife-
rents esdeveniments relacionats, 
per exemple, amb la música, la 
dansa o el cinema.
En tot cas, la bona notícia és que 
en aquesta ocasió, la cultura que 
es fa a les Terres de l’Ebre és una 
referència a nivell de Catalunya, i 
que seran diverses les contrades 
que s’emmirallaran en la forma 
de funcionar i desenvolupar-se 
de la marca “Festivals Terres de 
l’Ebre”. El segell, per cert, no 
està pas tancat sinó ben obert a 
noves incorporacions que aug-
mentin encara més la possibilitat 
de creixement i de prestigi.
Si a l’aspecte cultural i artístic, es 
suma la potència i importància 
d’altres sectors de qualitat del 
territori, com l’agroalimentari o 
el turístic, l’equació estarà com-
pleta. I a l’altra banda de la igual-
tat que sempre rebla qualsevol 
equació, només hi pot haver el 
resultat que dona el compromís 
permanent amb l’excel·lència.
L’estiu climàtic ja fa dies que està 
traient el nas, ara que el juny ja 
està ben assentat al calendari. I 
no ho fa amb timidesa i de for-
ma discreta, sinó amb la primera 
calorada que impulsa a les per-
sones a veure que al carrer s’hi 
està prou bé. Si a més la cultura 
en qualsevol de les seves múl-
tiples vessants i manifestacions, 
acompanya, ja poden venir tants 
estius com vulguin.

Festivals Terres de l’Ebre, on la 
unió és la fortalesa

Aquesta setmana s’ha fet la 
primera connexió a l’Hos-
pital de Tortosa Verge de 
la Cinta amb els robots Pol 
i Joyce, una iniciativa im-
pulsada per la Fundació FC 
Barcelona en el marc del seu 
programa de Benestar Emo-
cional Pediàtric.
L’objectiu és generar experiènci-
es positives que millorin el ben-
estar emocional dels infants i 
adolescents hospitalitzats.
Neus Rodríguez, directora mè-
dica de l’HVCT: “Aquest pro-
jecte permet als pacients pe-
diàtrics gaudir d’experiències 
positives i enriquidores durant 
el seu ingrés. Agraïm a la Fun-
dació Barça aquesta col·labora-
ció que tant beneficia els nos-
tres xiquets i xiquetes”.

Estrella Martínez, directora d’In-
fermeria de l’HTVC: “A l’HTVC 
treballem per fer que l’estada 
hospitalària dels nostres pacients 
sigui el més agradable possible. 
Iniciatives com la dels robots Pol 
i Joyce són fonamentals per a 
la humanització de l’atenció sa-
nitària i aporten pau i alegria als 
infants ingressats”.
Des de fa més de 10 anys, la Fun-
dació Barça duu a terme el pro-
grama de Benestar Emocional 
Pediàtric, en col·laboració amb 
hospitals de referència pediàtri-
ca de Catalunya i altres entitats. 
Aquest projecte permet que, 
mitjançant l’ús d’un robot amb 
connexions d’àudio i vídeo, in-
fants que no tenen possibilitat de 
desplaçar-se puguin interactuar 
amb altres persones i vivenciar 

La Fundació Barça col·labora amb l’HTVC apropant
els infants hospitalitzats a les instal·lacions del club

l’experiència Barça.
El robot Pol permet als infants 
accedir virtualment a les instal·la-
cions del Club, el Museu del Bar-
ça i fer trobades amb els juga-
dors del primer equip de futbol 
masculí. Per altra banda, la ro-
bot Joyce, ofereix la possibilitat 
de gaudir d’un tour per la Ciutat 
Esportiva Joan Gamper i inte-
raccionar amb les jugadores del 

primer equip de futbol femení.
Aquesta primera connexió 
s’emmarca en el conjunt d’ac-
cions que promou la Fundació 
Barça per fomentar la huma-
nització del centre i el benes-
tar dels infants hospitalitzats a 
l’HVCT, com ara la incorpora-
ció de vinils, la creació de nous 
espais i l’adquisició de nous 
materials, entre altres accions.

EDITORIAL
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Les eleccions d’aquest diu-
menge obriran la desena le-
gislatura europea, que tindrà 
una durada de cinc anys. Es 
triaran un total de 720 dipu-
tats. Com sempre es podrà 
votar des de les 9 h fins a les 
20 h. 
El 9-J es decidirà sobre la 
despesa militar, la guerra a 
Ucraïna, el Pacte verd euro-
peu, l’ús de la intel·ligència 
artificial o l’auge de l’extre-
ma dreta.
Les eleccions al Parlament 
Europeu de diumenge són la 
quarta convocatòria electo-
ral a Catalunya en un any.

Nova cita a les 
urnes

Els Mossos van detenir di-
marts un home per conduir 
de forma temerària per l’au-
tovia A-7 i l’AP-7 entre les lo-
calitats de Cambrils i l’Hospi-
talet de l’Infant en sentit sud. 
El conductor conduïa fent 
ziga-zagues i amb una con-
ducció “erràtica” fins que les 
patrulles dels Mossos el van 
aturar a l’altura de l’Aldea. 
L’home presentava símpto-
mes evidents de trobar-se en 
estat d’embriaguesa i va ne-
gar-se a fer les proves. El de-
tingut és un camioner, de 56 
anys, que se li atribueixen els 
delictes de conducció teme-
rària, conduir sota els efectes 
de l’alcohol i negativa a sot-
metre’s a les proves de detec-
ció alcohòlica.

Detingut un 
camioner a 

l’Aldea

Prop de dos milers d’empreses, particulars i 
administracions ebrenques reben 80 MEUR dels 

Fons Next Generation
Les Terres de l’Ebre ja han cap-
tat 80 MEUR procedents dels 
Fons Next Generation, repartits 
entre un total de 1.906 bene-
ficiares. Els perceptors ebrencs 
són 525 empreses, 55 corpora-
cions locals, 40 entitats sense 
ànim de lucre i 7 centres de 
recerca, així com 1.268 parti-
culars. El 96% de les empreses 
beneficiàries són pimes. Les 
energies renovables, amb 19,4 
MEUR, i el turisme, amb 15,9 

ACTUALITAT

MEUR, són els dos sectors amb 
més d’aquests recursos euro-
peus, prop de la meitat del total 
(44%). La consellera d’Econo-
mia i Hisenda, Natàlia Mas, ha 
destacat que en les convoca-

tòries i concessions directes de 
la Generalitat, la xifra per càpita 
captada a l’Ebre és força supe-
rior a la mitjana catalana, però 
està per sota en les convocatò-
ries estatals. 

Les energies 
renovables i el 

turisme s’enduen 
prop de la meitat 

dels recursos

La consellera Mas ha asse-
nyalat que molts dels PERTE 
(Projectes Estratègic per a la 
Recuperació i Transformació 
Econòmica) amb els quals 
el Govern espanyol distribu-
eix els Next Generation, es-
tan quedant deserts, un 70% 
aproximadament. Això passa, 
ha dit, perquè possiblement 
“són convocatòries molt ho-
mogènies per a tot el territori 
espanyol, que no s’adeqüen a 
la realitat ni als projectes de 
cada empresa”. 
Els dos ajuntaments que més 
recursos rebran dels Next Ge-
neration són Deltebre, amb 
5,5 milions d’euros, i Ampos-
ta, amb 4,4 milions d’euros, de 
moment.
(ACN)

4.000 alumnes s’han examinat 
de les PAU a les comarques 
tarragonines i ebrenques

Les Proves d’Accés a la Uni-
versitat (PAU 2024) van ar-
rencar aquest dimarts amb 
4.035 estudiants a la demar-
cació de Tarragona. 
Han estat 140 alumnes més 
respecte l’any passat, quan 
van ser 3.895, fet que supo-
sa el tercer rècord conse-
cutiu de xifres de matricu-
lació. Dels candidats, 3.685 
provenen de batxillerat i 350 

Fòrum Ruralitats a Tortosa
Tortosa ha acollit la setena 
edició del Fòrum Cultura i 
Ruralitats. És la primera vega-
da que aquest espai de debat 
s’ha fet a Catalunya i el Minis-
teri de Cultura ha escollit les 
Terres de l’Ebre per la conso-
lidada xarxa d’agents culturals 
ebrencs, que són referents en 
altres territoris rurals. La qües-
tió que ha vertebrat el progra-
ma, de tres dies d’activitats, 
és l’aigua, els seus escenaris i 
els reptes d’un futur global de 
canvi climàtic i escassedat. La 
jornada d’aquest dimarts s’ha 
iniciat amb un col·loqui de 

de cicles formatius, els quals 
s’han repartit en 22 tribunals 
a Tarragona, Reus, Valls, Vi-
la-seca, Cambrils, Tortosa, 
Móra d’Ebre i Amposta. 

projectes culturals vinculats a 
ella i a “paisatges en crisi” d’ar-
reu d’Espanya. Els agents cultu-
rals s’han reivindicat com a artí-
fex dels canvis i “altaveu social” 
i creatiu per fer uns “entorns ru-
rals millors”. El Fòrum ha tingut 
més de 350 inscrits.

L’espai de debat 
ha situat l’aigua 
com a element 

vertebrador

Proves d’Accés a la 
Universitat 
(PAU 2024) 

Alliberen 28 tortugues marines al 
delta de l’Ebre

Els voluntaris de la Fundació 
CRAM han alliberat aquest di-
mecres 28 tortugues marines 
al delta de l’Ebre. 
Són exemplars de l’espècie 
caretta, que es van reintroduir 
a la zona on les femelles van 
posar els nius l’estiu passat. 
Formen part del programa 
‘Head-Starting’, el qual con-
sisteix a la cria en captivitat 
temporal d’aquests animals 
fins que assoleixen el pes i la 

mida òptims. Així se’ls garanteix 
la supervivència, ja que només 
1 de cada 1000 tortugues ma-
rines que neixen arriben a edat 
adulta. 
Pel que fa als animals reintro-
duïts, han assolit un pes d’en-
tre 850 i 1650 grams. De les 38 
tortugues, dues romandran un 
temps dins del programa per-
què encara no presenten les 
condicions òptimes per a la 
seva reintroducció. (ACN)
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* EL GRUP MUNICIPAL DE 
JUNTS PER TORTOSA insta 
el govern municipal a garantir 
l’obertura dels Reials Col·legis. 
La portaveu Meritxell Roigé 
manifesta que “tenim un go-
vern que va improvisant sobre 
la marxa, sense rumb, i el pro-
blema ara no és on va l’Arxiu, 
sinó com mantenim els Reials 
Col·legis oberts al públic per-
què no ens podem permetre 
perdre un actiu turístic patri-
monial de primer ordre”. Per 
la seua part, segons ACN, el 
Bisbat de Tortosa ha reiterat 
la seva voluntat de mante-
nir oberts al públic els Reials 
Col·legis renaixentistes, que 
són de la seva propietat, un 
cop es faci efectiu el trasllat 
de l’Arxiu Comarcal del Baix 
Ebre a les futures instal·laci-
ons del balneari del Porcar. 
“Per fer-ho possible caldrà 
tancar un conveni amb les 
administracions per garantir 
els recursos econòmics que 
costa mantenir l’espai obert 
al públic”. D’altra banda, Junts 
per Tortosa reclama “més 
control en la gestió del padró 
municipal. El 95% dels més 
de 2.000 empadronaments 
que s’han dut a terme amb 
el nou govern corresponen a 
població immigrada”. La re-
gidora d’Acció Social, Dolors 
Bel ha explicat que, tot i que 
s’han registrat 2.000 nous 
empadronaments, l‘augment 
real de la població és de 729 
persones, ja que també s’han 
produït 1.270 baixes en el pa-
dró des de juliol de 2023 fins 
al març de 2024.

* L’ESTRUCTURA interna 
d’un edifici de tres plantes 
del nucli històric de Tortosa 
es va esfondrar dimecres. La 
construcció afectada està si-
tuada al carrer Montcada. No 
hi van haver-hi ferits. Tampoc 
va caldre cap desallotjament 
preventiu. La Policia Local 
mantenia ahir tallat el pas al 
tram del carrer on està l’ha-
bitatge.

* CULTURA. Cloenda del pro-
jecte ‘Vincles Intergeneracio-
nals, iaios i iaies contacontes’ 
d’aquest curs acadèmic a la 
Biblioteca Marcel·lí Domingo, 
un projecte impulsat per Ami-
gues i Amics de Tortosa per a 
la Unesco.

* JESÚS, el diumenge, orna-
mentarà els seus carrers per 
celebrar el Sagrat Cor de Je-
sús. 

En 1 minut

Tortosa celebra la Setmana 
Internacional dels Arxius amb una 

exposició dedicada als 700 anys de 
comerç a la ciutat

Tortosa se suma a la cele-
bració de la Setmana Inter-
nacional dels Arxius amb una 
exposició organitzada per 
l’Arxiu Comarcal del Baix Ebre 
que reivindica la tradició del 
comerç tortosí, documentat 
des del segle XIV. Concreta-
ment, s’han elaborat un total 
de 14 cartells diferents, però 
amb una mateixa línia de dis-

El Club de Futbol Tortosa Ebre 
organitza un torneig solidari

Aquest cap de setmana tin-
drà lloc el II Torneig de Futbol 
solidari organitzat pel Club 
Futbol Tortosa Ebre, amb el 
suport de l’Ajuntament i l’em-
presa Kronospan, per recap-
tar fons pel projecte Emma. 
El torneig es durà a terme a 
l’Estadi Municipal Josep Ote-
ro i està prevista la participa-

seny que corresponen a les 
14 tipologies de botigues: 
farmàcies, llibreries, verdu-
leries, joieries, carnisseries, 
peixateries, etcètera. 
Uns cartells que els comer-
ços de Tortosa instal·laran als 
seus aparadors entre el 10 i el 
14 de juny. Amb aquesta acti-
vitat es pretén acostar l’Arxiu 
a la ciutadania.

ció d’un total de 30 equips en 
les categories de prebenjamí, 
benjamí i aleví. 
El regidor d’Esports, Víctor 
Grau; el president del CF Tor-
tosa Ebre, Marià Curto i el co-
ordinador del projecte Emma, 
Carlos López, han presentat 
esta setmana el torneig soli-
dari.

PLE
L’Ajuntament acorda amb el Ministeri d’Esports 

modificar el projecte esportiu dels Josepets
L’Ajuntament de Tortosa va 
acordar amb el Ministeri 
d’Educació, Formació Profes-
sional i Esports, modificar el 
programa esportiu de l’antic 
col·legi Sant Josep i ampliar el 
termini d’execució de la sub-
venció d’1,5 milions d’euros, 
que va ser concedida el 2022. 
Així ho va explicar l’alcalde de 
Tortosa, Jordi Jordan, en el 
ple ordinari del mes de juny, 
on va informar que el Con-
sejo Superior de Deportes va 
resoldre que la proposta de 
l’Ajuntament respon a les ne-
cessitats esportives de la ciu-
tat i, per tant, va autoritzar el 
canvi d’actuació i va allargar el 
termini d’execució de l’actua-

ció fins al març de 2026.
“El projecte de construcció 
d’un gran pavelló a l’antic col-
legi Sant Josep no és viable, 
implica com a mínim una in-
versió de 6 milions d’euros i 
té un gran impacte negatiu en 
una zona amb valor patrimo-
nial”, va dir Jordan. La previ-
sió del govern és fer una sala 

esportiva coberta, rehabilitar 
les naus i definir un projecte 
global per als Josepets, inclo-
ent-hi, a més de l’ús esportiu, 
altres usos culturals i socials al 
conjunt d’edificis que formen 
part de l’antic col·legi.
El ple ordinari de l’Ajuntament 
va rebutjar la moció de Junts 
per Tortosa que instava el go-

El ple de l’Ajuntament 
rebutja la moció de 

Junts per Tortosa que 
insta el govern 

municipal a construir un 
pavelló PAV-2 a l’antic 

col·legi Sant Josep

vern municipal a construir un 
pavelló esportiu tipus PAV-2 
a l’antic col·legi Sant Josep. 
La moció va rebre els vots en 
contra dels grups municipals 
Movem Tortosa-PSC, ERC i la 
CUP, i els vots favorables de 
Junts.
D’altra banda al ple ordinari es 
van aprovar també les dates 
de celebració dels correbous 
als Reguers, que seran el 22 i 
23 de juny. Segons Ebredigi-
tal.cat, es van aprovar amb els 
vots a favor de socialistes, re-
publicans i Junts per Tortosa i 
amb l’abstenció dels Comuns.
Finalment, en aquesta sessió 
va renunciar al càrrec de re-
gidor Sergi Arnau (CUP). Serà 
rellevat per Selene Alberich.

Al plenari es van 
aprovar les dates de 

celebració dels 
correbous als Reguers
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La consellera Natàlia Mas visita Amposta
La consellera d’Economia i Hisenda, 
Natàlia Mas, ha visitat Amposta per 
conèixer de primera mà els diferents 
projectes que han rebut recursos dels 
Fons Europeus Next Generation, com 
la Biblioteca Comarcal o el vaixell 
elèctric.L’Ajuntament d’Amposta ha 
rebut 4,4 milions d’euros que destina-
rà, entre d’altres, al trajecte en embar-
cació ecològica pel riu, la rehabilitació 
sostenible de les Cases del Castell, 
l’ampliació i reforma de la Biblioteca 
Comarcal Sebastià Juan Arbó, i a una 
caldera de biomassa de 1.300 kW.

“Amposta, me fas goig”

La campanya 'Amposta, me 
fas goig' continua amb la fase 
visual per arribar a tota la po-
blació. Després d’una primera 
fase de cartelleria i difusió a 
les xarxes socials, els tríptics 
informatius han arribat a to-
tes les llars de la ciutat amb 
l’objectiu d’informar la ciuta-
dania i corresponsabilitzar-la 
per mantenir Amposta més 
neta i ser més sostenibles.
'Amposta, me fas goig' vol 
sensibilitzar la població sobre 
la importància de millorar la 
imatge de la ciutat, cuidant 
els espais públics i actuant de 
forma cívica i sostenible. En 

ACTUALITAT

aquest sentit, els tríptics en-
viats a totes les llars informen 
sobre aspectes com la sepa-
ració de residus i el civisme, i 
dels serveis dels quals dispo-
sa la ciutadania per facilitar 
les bones pràctiques.

El Projecte Vincles es convertirà 
en l’Escola de Famílies. A partir 
de l’octubre, l’espai d’acom-
panyament per a famílies amb 
xiquetes i xiquets de fins a tres 
anys de l’Ajuntament d’Ampos-
ta, el Projecte Vincles, s’ampliarà 
per donar servei a totes les fa-
mílies de la ciutat, sempre que 
tinguin infants de fins a 18 anys. 
L’alcalde, Adam Tomàs, explica-
va durant la cloenda del curs del 
projecte ,que Vincles és un mo-
del d’èxit i ha tingut molt bona 
acollida per part de les famílies: 
“Des de l’Ajuntament, concre-
tament des de l’àrea de Drets 
Socials i Ciutadania, encapça-
lem un servei molt necessari i que engloba moltes àrees, amb 

el repte de millorar el benestar 
els xiquets, xiquetes i adoles-
cents en l’entorn familiar, així 
com dotar a les famílies d’eines 
en les diferents problemàtiques 
que poden tenir”. Tomàs reivin-
dicava que el projecte té un fort 
caràcter transversal, ja que hi 
participen des de Serveis Socials 
de l’Ajuntament, principalment 

des de l’espai de la Brúixola, a 
la Biblioteca Comarcal, els cen-
tres educatius o el CAP. L’Escola 
de Famílies també s’emmarcarà 
dins del Pla Local d’Infància i 
Adolescència i té la finalitat de 
desenvolupar, accions que fo-
mentin el benestar dels infants, 
adolescents, joves i les seves 
famílies, millorar la convivència 
i el clima familiar.

Des de l’octubre de 
2023, les activitats 

de Vincles han acollit 
300 famílies

El Projecte Vincles es transforma en 
l’Escola de Famílies

SOCIETAT

Afectacions al trànsit pel Triatló 
L’Ajuntament d’Amposta ha informat 
que per al Triatló Ciutat d’Amposta, el 
8 i 9 de juny hi haurà afectacions al 
trànsit. Talls de via de les 7.30h fins les 
15h dissabte, i des de les 7.30h fins les 
13h diumenge. Trànsit tallat a la plaça 
de la Pau, tota l’Av Sant Jaume, carre-
tera Sant Jaume i carretera TV-3408 
(a del Canal de la Ràpita), trànsit res-
tringit al C. Carles I direcció Plaça de 
la Pau.
Itinerari alternatiu per C. Torreta i C. 
Doctor Tomàs Pujol i Lligallo de la Cà-
mara. Trànsit tallat al C. Sant Ramon, 
C. Sant Joan, C. Major, C. Miquel Gra-
nell, C. Madrid, Av. de la Ràpita el tram 

entre Hernan Cortes i Miquel Granell, 
i el tram des de Jaume I fins al Sant 
Josep. També estarà tallat al trànsit 
el C. Sebastià J. Arbó entre C. Itàlia 
i P. Canal Marítim. Prohibit estacio-
nar: Pàrquing antigues piscines des 
del dimecres dia 5 de juny a les 6h 
fins al dilluns dia 10 de juny. Dissab-
te i diumenge a partir de les 06.00h 
l’Av.  Sant Jaume, C. Miquel Granell 
i  C. Madrid des de l’Av Ràpita fins al 
C. França.
En tot cas, diumenge es garantirà 
l’accés al punt de votació, en motiu 
de les eleccions al Parlament Euro-
peu del 9 de juny.

La campanya 
arriba a les llars 

per sensibilitzar la 
ciutadania sobre 

el civisme i la 
sostenibilitat
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El Consell Comarcal Baix Ebre 
impulsa la segona fase de l’Oficina 
Comarcal de Transició Energètica

El Consell Comarcal del Baix 
Ebre va aprovar al ple la con-
tinuació del seu compromís 
amb la sostenibilitat, a tra-
vés de l’Oficina Comarcal de 
Transició Energètica (OCTE), 
creada el 2023 dins de l’estra-
tègia SOLARCAT, amb l’objec-
tiu d’assolir un model energè-
tic distribuït i descentralitzat, 
contribuint als objectius del 
pla del Govern de Catalunya 
de generar el 50% d’energies 
renovables el 2030, i aconse-
guir la neutralitat de carboni 
el 2050.
També va passar per ple 
l’aprovació del protocol per a 
la prevenció i l’abordatge de 
l’assetjament psicològic en 
l’àmbit laboral i altres discri-
minacions a la feina.
Pel que fa a la moció presen-
tada pel grup de Junts pel Baix 
Ebre, esta es va aprovar per tal 

BAIX EBRE

de recuperar la subvenció a la 
Casa d’Acollida de Tortosa. Al 
ple també es va llegir un ma-
nifest per expressar el suport 
a la construcció d’un nou 
hospital universitari, públic i 
de referència territorial, que 
permeti un desenvolupament 
equilibrat del territori.

Visita de treball del consistori a 
les obres de la nova llar d’infants 

‘La Caramella’

Diversos membres de la cor-
poració municipal de Roque-
tes van fer una visita de treball 
a les obres de construcció de 
la nova llar d’infants ‘La Cara-
mella’, en el solar adjacent al 
Centre Cívic. Les actuacions 
es troben en la fase d’estruc-
tura de l’edifici, després d’ini-
ciar les obres el passat 19 
d’abril. El projecte tindrà un 

cost total de 849.802,46 eu-
ros, dels quals se’n finançaran 
418.000 euros gràcies a una 
subvenció de Fons Next Ge-
neration de la Unió Europea, 
obtinguda per l’Ajuntament.  
L’entrada en funcionament de 
la nova llar d’infants municipal  
està prevista per al pròxim mes 
de setembre, coincidint amb 
l’inici del curs escolar. 

MÉS NOTÍCIES

El passat dissabte a la nit es 
va detenir a un home, de na-
cionalitat algeriana, per un 
furt a l’interior d’un vehicle 
i atemptat contra els agents 
de l’autoritat. Amb la de-
tenció es van recuperar les 
pertinences, les quals es van 
lliurar a la propietat. Des de 
la Policia Local de Deltebre 
es van traspassar les diligèn-
cies al cos de Mossos d’Es-
quadra.

Deltebre

La Diputació de Tarragona 
ha concedit a l’Ajuntament 
de Benifallet una subven-
ció de 40.000,00€ per 
l’actuació “Reparació del 
tram del Carrer Roques i 
arranjament del talús” dins 
la Convocatòria 2023.

El dissabte 15 de juny s’ini-
cia la temporada d’obertu-
ra de les piscines munici-
pals. S’allargarà fins el 8 de 
setembre. L’entrada serà 
gratuïta fins el 23 de juny i 
també l’última setmana de 
setembre. “A partir del dia 24 
podreu comprar els vostres 
abonaments i entrades al 
bar del Casal. Es realitzaran 
cursets de natació infantil, 
d’adults i aquagym. Troba-
reu més informació a la web: 
www.xerta.cat a l’apartat de 
notícies.

Xerta

ROQUETES

Benifallet

L’AMPOLLA

Els primers actes tindran 
lloc demà dissabte 

 Festes Majors de Sant
Joan del 8 al 26 de juny
L’Ampolla celebrarà les Festes 
Majors de Sant Joan 2024 del 
8 al 26 de juny. La Regidoria 
de Festes de l’Ajuntament de 
l’Ampolla i la Comissió de Fes-
tes han preparat un progra-
ma d’activitats per a totes les 
edats. Els primers actes tin-
dran lloc demà dissabte 8 de 
juny. A les 8 hores es muntarà 
la plaça de bous, i en acabar, 
hi haurà esmorzar gratuït per 
a tothom qui hagi muntat les 
carretes. A les 19:00 hores, al 
port pesquer, el Club Gimnàs-
tica Rítmica l’Ampolla oferirà 
l’exhibició d’estiu.
El tret de sortida a les festes, 
però, es donarà el divendres 
14 i el dissabte 15 de juny amb 
el XXI Open Internacional de 

Dòmino Sant Joan, el pregó 
de Festa Major a càrrec de Jo-
sep Cabrera, primer jutge de 
pau de l’Ampolla, la proclama-
ció de la Reina de Festes, Rei-
na Infantil, pubilles, pubilletes 
i hereus 2024, i la Festa Jove 
amb Carlos Ivern.
El dijous 20 de juny, l’Ampolla 
entrarà de ple en sis dies de 
festa, música i retrobaments.
El diumenge 23 de juny, a les 
20 hores, com va sent tradició 
des de fa uns anys, arribarà a 
l’Ampolla la Flama del Cani-
gó de la mà de l’Associació 
de Dones de l’Ampolla. A les 
21:30 hores, la Reina de Festes 
i la Reina Infantil encendran la 
foguera de Sant Joan a la plat-
ja de les Avellanes.
El dilluns 24 de juny, el dia de 
Festa Major, hi haurà l’ofrena i 
processó en honor a Sant Joan
Baptista, ball de festa major 
amb el quintet Vintage i Fes,-

ta Jove amb Marc Sorolla. El 
punt final a les Festes Majors 
de Sant Joan 2024 el posarà, 

el dimecres 26 de juny, a les 
23 hores, la mascletada de fi 
de festa.

El Consell Comarcal és 
l’encarregat de cohesionar 
i liderar les polítiques amb 
els pobles de la comarca 
en quant a sostenibilitat, és 
per això que, gràcies a Ofi-
cina Comarcal de
Transició Energètica 
(OCTE) i els propis serveis 
tècnics del Consell, ha 
aconseguit apropar recur-
sos tècnics i econòmics 
per implementar mesures 
eficients i respectuoses per 
a medi ambient. D’aquesta 
manera, “es garanteix que 
tothom tingui accés a les 
ajudes i que es compti amb 
un bon equipament públic 
per afrontar els reptes que 
ens presenta el canvi cli-
màtic i estos 1,4M d’euros, 
que s’han pogut aconse-
guir, són un bon exemple 
de la feina feta” afegeix el 
president Antoni Gilabert.

Baix Ebre
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L’HTVC és el primer hospital no terciari de l’Estat espanyol que aconsegueix 
la llicència de fabricant de productes sanitaris personalitzats

El laboratori 3D de 
l'Hospital de Tortosa 

Verge de la Cinta (HTVC) 
ha rebut recentment 
l'autorització per a la 
fabricació de productes 
sanitaris a mida fins a la 
categoria 2a, atorgada 
per la Direcció General 
d’Ordenació i Regulació 
Sanitària del Departament 
de Salut. D’aquesta manera, 
es converteix en el primer 
hospital de l'Institut Català 
de la Salut (ICS) en obtenir 
aquesta llicència, el tercer 
de Catalunya i el primer 
hospital no terciari de 
l'Estat espanyol. 

El 3DLab és un espai tecnolò-
gic, creat inicialment al Ser-
vei de Traumatologia fa prop 
de tres anys a l’ICS Terres de 
l’Ebre i actualment estès  a la 
resta de Serveis de l’HTVC, 
que busca oferir suport als 
professionals sanitaris mit-
jançant l’ús de la tecnologia 
3D. El seu objectiu principal 
és augmentar la seguretat i 
precisió en les intervencions 
quirúrgiques, optimitzar els 
temps de les operacions, i 
facilitar la comunicació entre 
professionals i pacients. 

Amb aquesta autorització, 
l'HTVC pot fabricar material 
quirúrgic personalitzat (guies 
i biomodels) amb un siste-
ma de qualitat propi basat 
en la norma ISO 13485, fet 
que permet reduir fins a 100 
vegades el cost econòmic 
de les guies quirúrgiques en 
comparació amb les comer-
cials.

INSTITUT CATALÀ DE LA SALUT

cents amb l’objectiu de practi-
car intervencions i seleccionar 
el material adequat, d’aquesta 
manera també es poden abara-
tir costos i aconseguir models 
adaptats a les necessitats del 
centre, a la vegada que es mi-
llora la qualitat de la docència.

Adrià Esplugues, radiòleg de 
l’IDI- Terres de l’Ebre a l’HTVC 
amb un postgrau en Impressió 
3D i Intel·ligència artificial i nou 
coordinador mèdic del labora-
tori 3D, destaca: "El repte ac-
tual és oferir serveis de plani-
ficació quirúrgica avançada a 

la resta de serveis assistenci-
als, continuar expandint els 
serveis actuals de simulació, 
I+D i docència 3D, i explorar 
models de col·laboració com 
a centre fabricant referent 
per a altres hospitals".
En definitiva, el 3DLab de 
l’HTVC es posiciona com un 
referent en l’àmbit català i 
internacional en l'ús de tec-
nologia 3D aplicada a la me-
dicina, aportant solucions in-
novadores, personalitzades i 
de proximitat que milloren la 
qualitat assistencial i la segu-
retat dels pacients.

"Creiem fermament que 
aquest nou model d’hospi-
tal fabricant augmenta la se-
guretat del pacient i permet 
democratitzar la medicina. 
Les guies i eines quirúrgiques 
personalitzades de l’HTVC es-
tan transformant la manera 
com diagnostiquem, plani-
fiquem i portem a terme els 
tractaments mèdics, oferint 
solucions més precises, efici-
ents i adaptades  a les neces-
sitats de cada persona", afirma 
Èric Barreda, tècnic del 3DLab 
i  bioenginyer amb formació en 
segmentació i impressió 3D. 
De fet, aquest és el paradigma 
de la medicina del segle XXI, 
adaptar els diagnòstics i trac-
taments a cada persona.

“Aquest assoliment ens per-
met posar l’HTVC i les Terres 
de l’Ebre al mapa de la recer-
ca i la innovació. És important 
per un territori com el nostre, 
allunyat dels grans hospitals i 
centres de recerca, poder dis-
posar d’aquests espais. Neces-
sitem crear reclams perquè el 
talent torne o no marxe de les 

Terres de l’Ebre”, comenta Ma-
ria Ferré, gerent de l’ICS Terres 
de l’Ebre.

Aquesta fita ha estat possible 
gràcies a un procés de docu-
mentació intens iniciat fa dos 
anys pel 3DLab que va involu-
crar nombrosos departaments 
de l’hospital. "Volem agrair a 
tothom que ha participat di-
recta o indirectament, especi-
alment al 3DLab, al Servei de 
Qualitat, al Servei  Traumato-
logia, al Servei de Radiologia 
que gestiona conjuntament 
l’Institut de Diagnòstic per la 
Imatge (IDI)- Terres de l’Ebre 
i l’HTVC, així com als Serveis 
d’Esterilització, Sistemes d’In-
formació, Neteja, Persones, 
Àrea del Coneixement, Com-
pres, Serveis Generals, Pre-
venció, Preventiva, Direcció i 
també al Departament de Sa-
lut", afegeix Maria Ferré.

Models anatòmics
Una altra de les línies de tre-
ball destacades del 3DLab és el 
disseny i fabricació de models 
anatòmics per a tallers do-

baix ebre
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MÉS NOTÍCIES

Dissabte passat, 1 de juny, a 
les instal·lacions esportives 
Josep Maria Torres-Camp 
de l’Aube es va disputar el 
Memorial Montse Bertomeu 
de futbol femení, organitzat 
per la Unió Esportiva Jesús i 
Maria. Es tracta de la terce-
ra edició del torneig que va 
tenir com a objectiu pro-
mocionar el futbol femení i 
recordar la figura de Montse 
Bertomeu.
El torneig va comptar amb la 
participació de fins a 8 clubs: 
el Roquetenc, la Rapitenca, 
el Flix, l’Amposta, el Jesús 
Catalonia, el Cambrils i el 
Benicarló.

Camarles celebrarà la tradi-
cional Festa de la Plantada, 
a la finca de Gilberto el pro-
per diumenge 9 de juny. La 
festa comptarà amb diver-
ses activitats. Els interessats 
en participar en la plantada 
i/o en el dinar posterior po-
dien inscriure’s a l’Ajunta-
ment fins ahir, dijous dia 6 
de juny. El preu del dinar és 
de 20 euros.

Camarles: Festa 
de la Plantada

Vi, Tapa Music Fest és una 
festa solidària on hi haurà 
una degustació de tapes, 
vins i caves. El celebrarà el 
1 de juny al Pavelló de Je-
sús (20 h). “A més, compta-
rem amb un gran nombre 
d’actuacions de música en 
directe”. Tots els beneficis 
aniran destinats a la inves-
tigació del càncer infantil 
de la mà de l’Hospital Sant 
Joan de Déu de Barcelona. 

JesúsL’ALDEA

L’Aldeana i actual jugadora 
del FC Barcelona Noa Beni-
to, entra a la convocatòria de 
la Selecció Espanyola sub 14 
femenina de futbol. El Barça 
aporta 2 jugadores a l’absolu-
ta, de les quals una és la Noa. 
La convocatòria està prevista 
a la Ciudad del Fútbol de las 
Rozas, Madrid, del 10 al 12 de 
juny. Aquests propers dies a 
Noa se li comunicarà si con-
tinua al Barça i puja a la ca-
tegoria juvenil, portant ja dos 
anys al FC Barcelona i un any 
a la Masia. “Noa, enhorabona 
per continuar imparable en 
el futbol d’elit”.

Noa Benito Bedòs, convocada 
per la selecció Espanyola 

de Futbol

L'AMETLLA DE MAR

Memorial Montse 
Bertomeu

L’Ajuntament de Mar a 
través de l’Àrea Munici-
pal d’Esports ha engegat 
el procés de licitació del 
contracte del canvi de la 
gespa artificial del Camp 
de Futbol, amb la intenció 
de substituir l’actual su-
perfície durant els mesos 
d’estiu. La solució propo-
sada passa per la instal·la-
ció d’una gespa més res-
pectuosa amb els criteris 
mediambientals actuals.

L’Ametlla de Mar

DELTEBRE
Benvinguda als recent 
nascuts de l’any 2023

L’Ajuntament de Deltebre va 
informar que diumenge pas-
sat, al Centre Fluvial del Del-

ta, es va dur a terme l’acte de 
benvinguda als recent nas-
cuts de l’any 2023.

DELTA

Garba és una iniciativa pen-
sada per abordar els rep-
tes ecosocials del Delta i les 
Terres de l’Ebre a través l’art 
contemporani, i té per objec-
tiu “estimular la col·laboració 
entre els artistes, els científics 
i la ciutadania” per promoure 
i experimentar amb matèri-
es primeres del Delta. Amb 
aquesta intenció, durant dos 
anys, es promouran trobades 
trimestrals i tallers amb les 
escoles d’art i amb empreses 
i organitzacions del territori, 
amb qui plantejar nous usos 
de materials. Els impulsors de 

Es presenta el 
projecte Garba

Garba s’han proposat “loca-
litzar i reivindicar” nous usos 
als residus de l’activitat eco-
nòmica del delta de l’Ebre, 
com és el cas del grup escul-
tòric de David Bestué que ha 
recobert les seves peces de 
guix amb closques de mus-
clos, flors, clofolla d’arròs o 
fibres vegetals. Amb aquests 
mateixos materials de “rebuig 
industrial i cultiu local” ha 
treballat De Ubieta per trobar 
les fórmules i crear un ampli 
catàleg de barrets. El projec-
te es dividirà en trobades tri-
mestrals durant dos anys.

Selecció sub 14 
femenina

Xerrades amb veïns 
i agents turístics per 

informar sobre aquesta 
prevenció

tant del ciutadà com del con-
sistori i aquest risc a les urba-
nitzacions ens preocupa molt. 
A través d’aquestes xerrades 
volem que la gent prengui 
consciència, primer del risc 
real i després que sàpiguen 
prendre mesures d’autopro-
tecció”. El passat dissabte es 
va fer una reunió amb els ve-
ïns de Tres Cales i Sant Jordi 
Bosc, i demà dissabte es farà 
pels de Calafat i Marina Sant 
Jordi, (10h) al Bar Roberto.

Pla d’Actuació Municipal en 
cas d’incendis forestals a  les 

urbanitzacions
Davant l’alt risc d’incendis, 
l’Ajuntament de l’Ametlla de 
Mar ha reactivat el departa-
ment de Protecció Civil, i a 
través d’un Comitè d’Emer-
gències, format pels cossos 
de la Policia Local, els Bom-
bers, els Agents Rurals, la Cala 
Ràdio i altres agents locals, ha 
elaborat un pla per informar 
sobre què fer i què no fer en 
cas d’incendi forestal a les ur-
banitzacions o disseminats.
D’aquesta manera ha organit-
zat un cicle de xerrades que 
pretenen conscienciar i fer 
difusió de la normativa, així 
com donar consells a seguir 
en el medi natural amb els di-
ferents agents d’emergències. 
El primer tinent d’alcalde, Xavi 
de la Fuente, apunta que, “el 
compromís de prevenció és 
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LA RÀPITA

També s’aproven
les dates i el programa 
taurí de la festa major 

i de Santa Maria
del Barri

El ple aprova encarregar la redacció del projecte 
de renovació del ferm de la plaça Carles III 
i de la plaça del Cóc
El ple de l’Ajuntament de la 
Ràpita va aprovar l’encàrrec 
de redacció del projecte de 
manteniment i millora de la 
via pública a la rotonda de la 
plaça Carles III i a la plaça del 
Cóc. Amb el disseny i els ele-
ments actuals, a banda que hi 
ha conflicte entre la circula-
ció de vehicles i els vianants 
en alguns punts, també periò-
dicament s’aixequen les llam-
bordes de formigó degut al 
pas de vehicles. La proposta a 
licitar és redactar un projecte 
que contempli la retirada del 
paviment de llambordes de 
formigó i la base de morter 
per aportar-hi asfalt acolorit, 
de manera que quedarà mar-
cat el contrast i la separació de 
la zona de vehicles i vianants. 
Un cop es redacti el projecte 
i s’adjudiqui l’obra, el termini 

d’execució és de 2 mesos i el 
cost previst, de 197.800 euros. 
D’altra banda, el ple de l’Ajun-
tament també va aprovar per 
unanimitat el programa i el 
calendari de correbous per a 

les festes de Sant Jaume (del 
19 al 28 de juliol) i de Santa 
Maria del Barri (del 7 a l’11 
de setembre), que en aquest 
cas i després de 20 anys, re-
cuperarà els bous a la platja. 

Ara, el següent pas serà enviar 
l’acord a la delegació territo-
rial del Govern de cara a que 
doni el seu vistiplau i trami-
tar la presència del veterinari 
amb el col·legi professional de 
Tarragona. Pel que fa a la fes-
ta major, el plenari va acordar, 
també per unanimitat, nome-
nar com a pregoner el mes-
tre Antonio Alburquerque; i a 
Ona Subirats i a Gala Pradas, 
representants juvenil i infantil 
majors, respectivament.

Trobada 
de carros i 

cavalls
Diumenge passat, la Ràpita 
va acollir la dotzena trobada 
de carros i cavalls, amb més 
de 30 carros i 60 cavalls 
muntats desfilant pels car-
rers de la ciutat. La Penya 
Eqüestre, amb la col·labo-
ració de l’Ajuntament, va ser 
l’encarregada d’organitzar 
una activitat que serveix per 
compartir l’afició pel món 
del cavall.
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‘Ens Movem per l’ELA’: el 
municipi va tornar a ser 

solidari

Este cap de setmana, Sant 
Jaume d’Enveja ha tornat a 
mostrar la seua vessant més 
solidària amb la tercera edi-
ció d’Ens Movem per l’ELA. 
Dissabte es va realitzar la cur-
sa caminada de 6km i també 
la travessa nedant l’Ebre. La 
matinal va comptar, també, 
amb la participació de di-
ferents entitats i associaci-
ons. Ildefons Oliveras, veí de 
Sant Jaume afectat d’ELA, ha 
agraït la implicació i la parti-
cipació de la població i el fet 
que la jornada sumi ja tres 

edicions consecutives. Ester 
Sellés, presidenta de la Fun-
dació Catalana d’ELA Miquel 
Valls, ha recordat que més 
enllà de la recaptació de fons 
per a finançar l’activitat de la 
fundació, este tipus de jorna-
des serveixen per visibilitzar i 
conscienciar sobre la malaltia.
Diumenge també es va dispu-
tar el partit entre els veterans 
del Sant Jaume i els del FC 
Barcelona, en el marc d’’Ens 
movem per l’ELA’ i el 75è ani-
versari de la UE Sant Jaume. 
(Notícia Delta.cat)

SANT JAUME D’ENVEJA

SANTA BÀRBARA

L’Ajuntament de Santa Bàr-
bara està estudiant diverses 
mesures per a combatre les 
males olors derivades de les 
plantes de biogàs i de bio-
sansa de La Galera, a més 
dels futurs projectes. Entre 
estes accions, tenen sobre la 
taula la instal·lació d’una xar-
xa de sensors per a controlar 
la qualitat de l’aire en temps 
real. “Els sensors  detecten 
una sèrie de gasos en con-
cret, que normalment són els 
que provoquen més proble-
mes d’olors,, que són els de-
rivats de l’amoníac, del sofre, 
i recullen esta informació i en 
temps real informen  la ciu-
tadania de què està passant”.
D’altra banda informar que 
AMEVESABA canvia d’estra-
tègia i busca el suport social 

Xarxa de sensors per al control 
permanent de la qualitat

de l’aire
“davant la manca de suport 
institucional”. “Volem fer una 
xerrada informativa amb les 
associacions i entitats del mu-
nicipi, una assemblea partici-
pativa amb el poble, establir 
contactes amb altres veïns de 
municipis afectats per la ma-
teixa problemàtica, una web 
d’informació mediambien-
tal, samarretes reivindicatives  
que denuncïin la situació, o la 
creació d’un grup de WhatsA-
pp al qual ja s’han adherit més 
de 240 persones”, detallaven.
(Informació de la Plana Ràdio)

Després de la millora de 
les zones enjardinades de 
la rotonda de la carretera 
T331 (Ulldecona-Tortosa) i 
l’avinguda Ramón Salomón 
feta l’any passat, l’Ajunta-
ment d’Ulldecona ha emprès 
aquesta primavera els treballs 
de substitució de la vegeta-
ció del Passeig de l’Estació. 
Fa uns mesos es van arrencar 
ja les palmeres existents, ata-
cades per la plaga del morrut 
(Rhynchophorus ferrugineus 
Olivier) i els treballs han con-
tinuat les darreres setmanes 
amb la plantació de 22 arbres 
de l’espècie Koelreuteria Pa-
niculata. Així mateix, a la zona 
de l’avinguda Ramón Salomón 
s’han plantat 7 arbres més.

SANT JAUME

Un any més, Sant Jaume 
d’Enveja ofereix l’experiència 
de descobrir l’Illa de Buda a 
cop de pedal, amb una vi-
sita guiada, una degustació 
de productes, una mostra de 
folklore i aquest any, com a 
novetat, es vendrà arròs Illa 
de Buda. Les persones vi-
sitants podran disposar de 
llibres sobre la temàtica de 
Buda i el seu entorn. 
El Buda & Bike tindrà lloc el 
13 i 14 de juliol; el 3, 4, 17, 18 
i 31 d’agost i l’1 de setembre. 
D’altra banda, informar que  
aquest diumenge, 9 de juny, 
Sant Jaume celebrarà una 
nova jornada sobre el cultiu 
de l’arròs. “Enguany canviem 
la ubicació. Participa de La 
plantada al Mas Illa de riu”.

BUDA & BIKE : 
descobrir l’Illa 

de Buda a cop de 
pedal

El teatre com 
a eina per 

celebrar una 
revetlla segura

Accions a la zona 
enjardinada 

del passeig de 
l’Estació

ULLDECONA

Dimarts es va representar 
davant més de 200 alumnes 
de La Sénia, l’obra de tea-
tre ‘A foc lent’, una activitat 
emmarcada en la campanya 
de sensibilització ‘Revetlles 
amb Precaució’. La campa-
nya apropa de forma ame-
na i didàctica els consells 
de seguretat per a infants i 
joves. Després de la repre-
sentació, un membre de la 
Creu Roja va ensenyar als 
infants els consells a seguir 
en cas de cremades o altres 
lesions, i un membre de la 
Colla de Diables Lo Golafre, 
els va informar de com llen-
çar petards de forma segu-
ra, quin tipus de petards hi 
ha al mercat i a quines edats 
van adreçats.

LA SÉNIA

El projecte respon a la 
necessitat d’adaptar 
les instal·lacions als 

nous criteris sanitaris 
i  tècnics

ALCANAR
L’Ajuntament treu a licitació les obres de 
renovació del camp de gespa artificial del 
camp de futbol La Fanecada
L’Ajuntament d’Alcanar va anun-
ciar dimecres la licitació de les 
obres de renovació del camp de 
gespa artificial de La Fanecada. 
El projecte respon a la neces-
sitat d’adaptar les instal·lacions 
als nous criteris sanitaris i tèc-
nics establerts recentment, amb 
l’objectiu de proporcionar unes 
condicions òptimes per a les 
entitats esportives locals que 
utilitzen el camp setmanalment.
Aquesta millora busca, no no-
més garantir la salut i el be     
nestar dels usuaris, sinó també 
potenciar l’experiència esportiva 
i fomentar l’activitat física entre 
la població.

Les empreses interessades en 
participar en aquesta licitació 
ja poden presentar les seves 
ofertes. El termini per a la pre-
sentació d’ofertes finalitzarà el 
pròxim 20 de juny.
Àxel Sorolla, regidor d’es-
ports, destaca la importància 
d’aquesta renovació com un 

pas significatiu en la millora 
de les instal·lacions esportives 
municipals. “Aquesta iniciati-
va forma part d’un conjunt de 
mesures destinades a fomentar 
l’esport i la salut entre els ciu-
tadans, reflectint així el nostre 
compromís amb el benestar del 
municipi”.

Mesures per a 
combatre les males 

olors
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Festa Sambori

250 persones de la comunitat 
educativa de 5 centres de les 
Terres de l’Ebre van participar 
a la Festa Sambori, organit-
zada per Òmnium Cultural a 
Móra la Nova. El Sambori és 
un projecte clau per com-
batre les desigualtats edu-
catives durant la infància i la 
joventut, enfortint les expec-
tatives de futur i el sentiment 
de pertinença mitjançant la 
creació artística en català. 
La Festa Sambori de Móra la 
Nova és una de les set des-
centralitzades, organitzades 
enguany per acollir el crei-
xent nombre de participants. 
12.297 alumnes de 168 cen-

tres van presentar 263 obres 
col·lectives en català durant 
el curs escolar. Durant la fes-
ta, la comunitat educativa va 
conèixer les obres, amb les 
explicacions de l’alumnat, al 
Casal Municipal, i després van 
gaudir d’un esmorzar i tallers 
amb la Llatadora, Tatakúa i 
d’estampació. Les obres van 
tractar temes com feminis-
me, ecologisme, antiracis-
me, pacifisme, defensa del 
territori, diversitat de gène-
re, salut mental, antibullying, 
memòria històrica, defensa 
del català i multiculturalitat, 
creant vincles entre l’alumnat 
i les entitats locals.

MÓRA LA NOVA

La factoria de 
Gandesa compleix 
un any amb una 
vuitantena de 
treballadors

GANDESA
Freshly augmenta la fabricació de 
productes i referma l’aposta per 
diversificar la indústria terraltina
La Terra Alta s’ha convertit 
en epicentre de la cosmètica 
natural gràcies a l’aposta de 
Freshly de situar el seu gran 
centre logístic a Gandesa. 
“Quedar-se al territori” ha es-
tat des del principi, fa vuit anys, 
un compromís dels fundadors. 
L’aterratge de la Factoria Fres-
hly a la capital terraltina fa un 
any, ha agitat i diversificat la 
indústria a la zona. La marca 
ha apostat per produir els seus 
propis productes des de Gan-
desa. Va començar fabricant i 
empaquetant un dels seus olis 

insígnia i enguany ja ho fan 
amb més articles. 
La plantilla és ara d’uns vui-
tanta treballadors, però la 
xifra es dobla en campanyes 
de rebaixes, el Black Friday o 
promocions de la marca, quan 
arriben a sortir fins a 15.000 

comandes diàries de Gan-
desa cap al món. En un any, 
la Factoria Freshly ha produït 
35.000 quilos d’un dels seus 
olis corporals insígnia i n’ha 
envasat mig milió d’unitats, 
en diferents formats. 
(ACN)

ribera/terra alta

L’alcaldessa d’ERC de Vinebre, Tere Viña, ha anunciat que deixarà el càrrec després 
que a finals de l’any passat, els regidors del seu propi grup impedissin l’aprovació 
dels pressupostos municipals, malgrat disposar de majoria absoluta al ple. Segons 
ha anunciat el mateix partit en un comunicat, Viña va registrar aquest dilluns un 
escrit a l’Ajuntament renunciant com a regidora, mesura que es farà efectiva en el 
proper ple. L’encara alcaldessa ha adduït motius personals per justificar aquesta 
decisió. També ha agraït “l’ajuda i dedicació de tota la gent” que ha estat al seu 
costat durant el seu primer i últim any de mandat.
“Hem fet coses bones per al poble, algunes de molt necessàries, i d’altres que se-
gurament no han agradat a tothom, però sempre pensant en el bé col·lectiu i allò 
que era millor per al municipi. He pres una decisió dolorosa, però és el millor que 
puc fer per Vinebre i també per mi mateixa”, ha declarat Viña. Per la seva banda, 
el partit ha expressat “el suport a la feina feta, a la valentia, al coratge i l’empenta 
mostrats durant aquest any al capdavant de l’Ajuntament de Vinebre”.

L’alcaldessa Vinebre deixa el càrrec

* EL CONSELL COMARCAL DE LA TERRA ALTA farà l’entrega dels guardons 
del tercer Premi Comarcal de Treballs de Recerca, que tindrà lloc el pròxim 
dilluns 10 de juny a les 12 hores a la seu del Consell Comarcal. 

* MÓRA D’EBRE. Obertura piscina d’estiu. A partir del dia 10 de juny es faran 
els abonaments de la piscina a la recepció de l’Aqua piscina coberta.

*  RIBERA D’EBRE: 15 empreses van participar al Benvinguts a Pagès a la Ri-
bera d’Ebre, el cap de setmana passat. 

* ASCÓ: en aquestes alçades de l’any toca escollir el pubillatge que a partir de 
la festa major representarà Ascó al llarg de tot un any. Una activitat que des 
de fa més de 60 anys forma part de les tradicions del municipi de la Ribera 
d’Ebre. Fa uns dies es va fer l’elecció dels representants infantils nascuts el 
2015: Paula, Joa, Naira, Alan, Pol i Álex. També els representants de la quinta 
de 2006: Laia, Marta i Jimmy.

BREUS
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terres de l’ebre

terres de l’ebre

Aquest dilluns es va presentar 
oficialment el Centre de Te-
ràpia del Parkinson a l’Amet-
lla de Mar, un nou servei que 
s’ofereix al Casal dels Avis, im-
pulsat per l’Associació Parkin-
son Terres de l’Ebre, amb la 
col·laboració de l’Ajuntament 
calero, que ha cedit l’espai, i 
Caixabanc, que també ha do-
nat suport econòmic.
Després de la primera set-
mana de posada en marxa, el 
Casal d’Avis ha acollit la pre-
sentació d‘aquest nou centre 
que ofereix teràpia als malalts 
de Parkinson, no només de 
l’Ametlla de Mar, sinó també 
a aquells malalts de poblaci-
ons pròximes com l’Ampolla 
o el Perelló. Anteriorment, de 
fet, només es feia a Tortosa i 
la Ràpita.
Pepa Martín, presidenta de 
l’Associació Parkinson, es 
mostrava “feliç d’haver tingut 
els suports necessaris i haver 
pogut tirar endavant aquest 

ROQUETES
Unicorns Pride ho té tot a punt: 32 artistes 
rurals LGBTI+ i més de 10 hores de festival 
Aquest cap de setmana, en 
concret dissabte serà la 3ª 
edició d’Unicorns Pride Ebre, 
l’orgull rural LGBTIQ+ de Ca-
talunya que se celebrarà, un 
any més, a Roquetes a les 
Terres de l’Ebre. L'organitza-
ció del festival ha fet una roda 
de premsa en un acte obert al 
públic, a l’Hort de Cruells, on 
s’han anunciat les hores pre-
vistes pel festival en relació a 
les activitats que s’hi faran. 
La concentració de carrosses 
i comparses està prevista a les 
17.30h al carrer annex a l’Hort 
de Cruells. Serà just en aquest 
parc emblemàtic de la ciutat 
on es farà la concentració de 
persones participants en la 
rua. A les 18.30h està previst 

que arrenqui la rua amb més 
de 10 entitats participant al 
Concurs de Carrosses i Com-
parses. La rua durarà una hora 
i farà diverses parades perquè 
el jurat pugui contemplar-les.
De les 19.30h i fins les 4:30h de 
la matinada tindrà lloc el Festi-
val Unicorns Pride 2024 al pati 
de l’escola Marcel·lí Domingo 
de Roquetes, que comptarà 
amb actuacions de més de 32 
artistes rurals LGBTI+ de Cata-
lunya. 
La inauguració del festival serà 
molt especial amb un vídeo del 
realitzador M,arc Font Montor-
nés que es projectarà tot just 
arrencar. El vídeo va acompa-
nyat d’una coreografia en di-
recte de la mà del cos de ball 
tarragoní dirigit pel coreògraf 
Adrià Roca, i que serà l’encar-
regat de fer la cerimònia inau-
gural del festival amb un medly 
molt especial. 
Es mantindran els espais del 
festival, però es concentraran 
tots els parlaments i el pregó 

a l’Hort de Cruells. L’espai del 
pati de l’Escola Marcel·lí Do-
mingo serà el lloc on transcor-
rerà el contingut artístic. Tam-
bé hi haurà 6 foodtrucks que 
contemplen opcions veganes i 
intoleràncies o al·lèrgies.

servei i més, al meu poble”.
Per la seva banda, l’alcaldessa 
de l’Ametlla de Mar, Eva del 
Amo, celebrava que “s’hagi 
pogut arribar a un acord amb 
l’espai per cobrir el servei. Ens 
ha costat ben poc donar solu-
cions al que ens han demanat 
des de l’Associació Parkinson 
als malalts del poble, i a l’ho-
ra hem donat utilitat a un es-
pai poc utilitzat en aquestes 
hores del matí”. La directora 
de Banca d’Institucions de 
Caixabanc, Ana Buqueras, en 
nom de la Fundació la Cai-
xa, va explicar que, “ha estat 
un plaer poder col·laborar 
amb aquest projecte des del 
dia que ens ho va proposar 
la Pepa, i hem volgut posar 
el nostre gra de sorra”. Les 
teràpies, que compten amb 
diferents professionals de la 
logopèdia, la psicologia, la 
musicoteràpia i la fisioteràpia, 
es duen a terme dilluns i di-
mecres de 10 a 13h al matí.

Es presenta oficialment el 
Centre de Teràpia de Parkinson 

de l’Ametlla de Mar 

Demà
dissabte, serà la 

tercera edició
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MÉS NOTICIES
* Esquerra lluitarà a Europa 
per modificar els Tractats de 
Lliure Comerç que perjudi-
quen els pagesos ebrencs. 
Continuarà reclamant clàu-
sules mirall que garanteixin 
normes recíproques en les 
importacions, i denuncia que 
Junts, PP i PSOE han votat 
a favor de molts d’aquests 
Tractats que van en contra del 
sector primari català. D’altra 
banda, el candidat republicà i 
ebrenc a les eleccions euro-
pees, Joan Aubanell, posa el 
focus en garantir la igualtat i 
els drets LGTBI a tota Europa. 
Després d’impulsar la primera 
Directiva europea contra les 
violències masclistes, Esquer-
ra vol fer constar els drets se-
xuals i reproductius com a 
drets fonamentals a la Carta 
de Drets Fonamentals de la 
Unió Europea. Finalment, Es-
querra “lluitarà a Europa per 
modificar els Tractats de Lliu-
re Comerç que perjudiquen 
els pagesos ebrencs. Con-
tinuarà reclamant clàusules 
mirall que garanteixin normes 
recíproques en les importaci-
ons, i denuncia que Junts, PP 
i PSOE han votat a favor de 
molts d’aquests Tractats que 
van en contra del sector pri-
mari català”.

POLÍTICA
Aubanell: “Esquerra protegim el català als Països 
Catalans i impulsem la seva oficialitat a Europa”
Acompanyat del president de 
la Federació de l’Ebre d’Es-
querra, Albert Salvadó, i de 
l’alcaldessa de la Sénia, Vic-
tòria Almuni, el candidat gan-
desà a les eleccions europees 
per Esquerra Republicana de 
Catalunya, Joan Aubanell, ha 
manifestat que “volem acon-
seguir l’oficialitat del català a 
Europa, la catorzena llengua 
més parlada a Europa, per po-
sar fi a la situació de subordi-
nació lingüística que vivim els 
catalanoparlants”.
Aubanell ha denunciat que “si 
fins ara el català no ha estat 
llengua oficial a la Unió Euro-
pa és perquè els governs es-

panyols del PP i del PSOE mai 
havien demanat que ho fos, i 
sempre havien bloquejat les 
reivindicacions fetes des dels 
Països Catalans”. Tanmateix, 
aquesta legislatura s’han fet 
dos passos importants fruit de 
la negociació d’Esquerra Re-

publicana amb el PSOE: Pri-
mer, al setembre de 2022 es 
va aconseguir que el Govern 
espanyol demanés al Parla-
ment Europeu poder utilitzar 
el català, el basc i el gallec als 
plens del Parlament; i després, 
aprofitant la presidència de 

torn espanyola del Consell Eu-
ropeu, que sol·licités l’oficiali-
tat dins la Unió Europea, tràmit 
que encara no s’ha resolt.
Així mateix, el candidat gan-
desà a les eleccions europees 
ha defensat  “el dret d’autode-
terminació com a motor d’una 
Europa de nacions lliures i 
iguals”. A més, ha destacat la 
importància de teixir aliances 
amb representants d’altres 
nacions sense Estat, i d’aquí 
la formació de la coalició Ara 
Repúbliques, que integra amb 
Ara més, Esquerra Republica-
na, el Bloque Nacionalista Ga-
lego i EH Bildu, representants 
dels Països Catalans, Galícia i 
d’Euskal Herria. 
“Això ens fa ser més forts en 
plantejar objectius comuns  i 
incidir en les polítiques euro-
pees, així com en la defensa 
de l’exercici del dret a l’auto-
determinació dins la Unió Eu-
ropea”.

Esquerra vol fer constar 
els drets sexuals i 

reproductius com a drets 
fonamentals a la Carta de 
Drets Fonamentals de la 

Unió Europea

La presidenta Laura Borràs va 
presentar dimecres una de-
núncia a la comissaria dels 
mossos de l’Ametlla de Mar 
“per una agressió produïda 
durant un dinar amb mili-
tants i simpatitzants de Junts 
a l’Ampolla”. La presidenta es 
trobava a les Terres de l’Ebre 
per participar en diversos ac-
tes electorals de la campanya 
de les eleccions europees i, 
un cop presentada la denún-
cia, va continuar amb la seva 
agenda prevista. Segons van 
explicar testimonis dels fets, 
una donava increpar i insul-
tat la dirigent de la formació 
mentre era al restaurant, li va 
llençar glaçons, i va intentar 
colpejar-la amb una glaço-
nera, però persones presents 
al dinar li ho van impedir. 
Els Mossos d’Esquadra van 
anar al restaurant i van obrir 
una investigació. En un co-
municat, Junts va informar 
que Borràs va denunciar els 
fets com a possible delic-

Laura Borràs denuncia als Mossos una agressió 
mentre dinava amb militants de Junts a l’Ampolla

ció judicial de Begoña Gómez, 
vagin a per la família del presi-
dent del Govern espanyol. 
També ha acusat els populars 
de traspassar “línies vermelles” 
i plantejar una moció de cen-
sura per aconseguir el poder 
“al preu que sigui”.
Per la seva banda, la candidata 
al 9-J, Laura Ballarín, ha de-
manat el vot per “avançar” en 
polítiques feministes i lluitar 
contra la violència masclista. I 
ha avisat que les dones som un 
col·lectiu que està “en el punt 
de mira” de l’extrema dreta.

Illa “condemna rotundament” 
l’agressió a Borràs

El primer secretari del PSC, 
Salvador Illa, ha expressat la 
seva condemna “més rotun-
da” i solidaritat amb la presi-
denta de Junts, Laura Borràs, 
després que hagi patit una 
agressió mentre dinava amb 
militants a l’Ampolla. “Amb 
això no hi juguem, vingui d’on 
vingui i sigui quina sigui la víc-
tima”, ha afegit des d’un mí-
ting a Calella.
D’altra banda, Illa ha fet una 
crida a “concentrar” el vot de 
diumenge que ve en el PSC 
per dir “prou” a la manera de 
fer política del PP. “Es frena 
amb el vot. És una arma po-
derosíssima per dir prou a 
aquesta manera de fer políti-
ca. Votant de manera massiva, 
concentrant el vot en els que 
defensem la política com a 
servei públic”, ha defensat des 
d’un míting a Lleida. Illa ha re-
tret als populars que busquin 
la “conquesta del poder pel 
poder” i que, arran de la cita-

te d’odi. “Des de JuntsXCat 
condemnem rotundament 
aquests fets i expressem tot 
el suport a la presidenta Lau-
ra Borràs”. En un comunicat 
a xarxes socials, Sumem per 
l’Ampolla també ha denunciat 
“l’acte de violència” que va pa-

tir Borràs. “Actes com aquest 
mai havien ocorregut al nos-
tre poble i lamentem que si-
guin provocats i incitats per 
l’odi que es processa i s’ali-
menta per diferents perfils de 
xarxes socials”, han indicat a 
la nota.
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terres de l’ebre

QUI SERÀ EL 
CAMPIÓ?  
Tenim aquesta setmana la 
jornada més important de la 
història, tres equips ebrencs de 
Segona es juguen l’ascens. Ni la 
persona més optimista hauria 
encertat aquest desenllaç. Fa 
uns anys en aquesta categoria 
els situats als llocs dos, tres i 
quatre depenien d’ells mateixos 
en l’última jornada i tots tres 
van perdre. Pot passar aquesta
setmana? Sí. Un gurú de 
Camarles em diu: “ Nosaltres i 
Ulldecona guanyarem i La Sénia 
empatarà”. Una possibilitat de 
moltes. Llavors podríem veure 
una promoció la Sénia-Ulldeco-
na. A data d’avui em consta que 
cap equip ebrenc vol pujar però 
m’arriben rumors que alguna 
cosa es cou i que hi hauran jun-
tes extraordinàries per decidir. 
Apostar qui serà el campió en 
una darrera jornada on quatre 
equips estan separats per tres 
punts és com jugar al casino. 
Serà una jornada bestial. Nor-
mal seria que guanyin els tres 
primers però els nervis poden 
comportar una mala passada. 
¿Podem veure la temporada 
propera la Sénia i Ulldecona a la 
1a catalana?. És una possibilitat. 
Per la seua part, Bertomeu a 
Camarles diu que s’ha de parlar 
del tema. Però hi ha qui voldria 
ascendir si o si. El vicepresi-
dent de La Sénia ha anat a la 
Verge de Pallerols perquè li doni 
consells en cas de ser campions. 
I a Ulldecona no sé si demana-
ran suport a les seves estrelles 
Aleix i Oriol en cas d’ascendir. 
Diumenge podran seguir en 
directes els resultats en directe 
per la Preferente.

CELMA

L’ÈXIT DEL  
PLAY-OFF

Una setmana més cal parlar 
de l’èxit que ha significat el 
play-off d’ascens de Quarta a 
Tercera. Més de 700 persones 
al municipal de Ginestar i un 
partit, com en les semifinals, 
correcte entre equips i aficions, 
amb una plaça d’ascens en joc 
en 90 minuts. Penso que es 
va donar una bona imatge del 
que han de ser els play off i 
amb això tenen molt a veure 
els equips. Va haver futbol. En 
general hi ha bones notícies de 
play off d’altres demarcacions 
però van haver excepcions, 
com a Sant Feliu de Llobregat 
amb dos ferits en una batalla 
campal entre aficionats. Una 
llàstima perquè el model a tot-
hom agrada i es valora. Però 
sempre hi ha algú que no sap 
que es tracta d’un joc. 

Jo crec també que ja que es 
presenten més play-offs per 
l’any vinent, i tot i que a casa 
nostra han estat un èxit, 
s’haurien de proposar més 
protocols de seguretat perquè 
són partits amb afluència d’afi-
cions nombrosa de dos equips. 
És bonic parlar d’una festa 
del futbol i entre tots hem de 
cuidar-ho.   

MICHEL UE RAPITENCA
SEGONA CATALANA

Dissabte:

Cubelles-Móra la Nova 17h

Camp Joliu-E Canonja 18h

Hospitalet-Arboç  18h

Diumenge

J i Maria-Catalònia 17h

Vilaseca-Aldeana 17h

Ampolla-Ulldecona 18 h

P Mafumet-Cambrils U 18h

Camarles-R Bítem 18h

La Sénia-Gandesa 18h

LA DARRERA

El partit de
Canal TE:

La Sénia-Gandesa
Diumenge 23 h 

(CanalTE24)

I per Canal Terres 
de l’Ebre es podrà 

veure a les 00.30 de 
dilluns, després del 
programa especial 

eleccions

Minut 91.
 Dilluns 20.30 h a Canal 

TE 24 i 22h a Canal TE. 
Dimarts a les 20.30 h 

a Canal TE 24 i 
23 h a Canal TE

Ruben Subirats, 
nou mister del 
Rosell
L’entrenador faldut no se-
guirà entrenant a l’Alcanar, 
equip que al que va pujar a 

Tercera i esta temporada l’ha 
mantingut. Finalment, tot i 
ser l’Alcanar la seua prioritat, 
ha decidit tancar esta etapa. 
El tècnic, a més, va rebre una 
proposta del Rosell, equip  al 
que entrenarà la temporada 
vinent a la Tercera valenciana.  

El canareu Manel Royo puja a la 
Primera divisió d’Holanda amb 

el NAC Breda 
El canareu Manel Royo va 
començar la temporada a la 
Eredevise amb l’Almere City, 
equip amb el que va pujar de 
categoria la temporada pas-
sada. Va jugar 12 partits en 
aquesta temporada amb l’Al-
mere City. Al mercat d’hivern 
el NAC Breda va fitxar-lo per 
reforçar un equip que aspira-
va a fer la promoció, tot i que 
en aquell moment no ocupa-
va llocs per disputar-la. Amb 
el NAC ha jugat 16 partits de 
lliga més 6 de promoció, sent 
una peça important per acon-
seguir l’ascens el passat diu-
menge quan, tot i portar una 
avantatge de 6-2 a l’anada, 
l’Excelssior es va ficar 4-0 al 
minut 50 i pareixia que s’em-
portaria la eliminatòria. Però 

un gol al minut 58 va fer que 
el NAC pogués guanyar la fi-
nal i tornar a 1a divisió holan-
desa 6 anys després de baixar 
de categoria. Més de 30.000 
persones van celebrar-ho 
amb l’equip el mateix diu-
menge.

Xavier Samper, jugador desta-
cat de la Rapitenca en la lliga 
passada, ha fitxat amb el Man-
resa de la tercera federació. El 
conjunt de la capital del Bages 
ha baixat aquesta temporada 
de la Segona Federació, però 
vol ser dels conjunts capda-
vanters en la propera.  En el 
capítol d’incorporacions, a 
més de la conegudes de Temur 
(Benicarló) i Peque (Rapitenca) 
el club ha informat esta setma-
na del fitxatge d’Arnau Beltran, 
que va ser jugador de l’Ampos-
ta i que estava al Tortosa Ebre. 
El porter Alfonso Garcia ‘Gon-
zo’ (Catllar) també ha fitxat.
El calero Marc Brull comença-
rà la pretemporada amb la Ra-
pitenca. D’altra banda, Carlos 
Scheckermann està a prop de 
renovar amb el club rapitenc. 

Xavier Samper, al Manresa

Tortosa Ebre: Torneig solidari
El CF Tortosa Ebre ha anunciat 
les baixes de Peke i Arnau (tots 
dos van a la Rapitenca) i tam-
bé la de Marc Bernardo, que no 
podrà seguir amb l’equip. Es 
continua treballant per apun-
talar la plantilla.
D’altra banda, este cap de set-
mana el club organitza el se-
gon Torneig Solidari, en bene-
fici del Projecte Emma (vegeu 

notícia de la plana 4). Tindrà 
lloc a l’estadi Municipal Josep 
Otero. Demà dissabte partici-
paran els equips en categoria 
prebenjamí i benjamí i,  diu-
menge durant tot el dia, els 
alevins en format F11. Al llarg 
de les dues jornades “gaudirem 
del vermut solidari i hi haurà 
diferents rifes entre els assis-
tents”. 

Peke i Arnau (Tortosa Ebre) han fitxat 

amb la Rapitenca. 

FINAL DE LLIGA A 
CANAL TERRES DE 
L’EBRE  
Minut 91, a Canal Terres de 
l’Ebre, tornarà a viure una 
jornada intensa coincidint amb 
el final de la lliga. El diumenge 
s’oferirà el partit la Sénia-Gan-
desa a les 23 hores per Canal 
TE 24 i a les 00.30 de dilluns, 
després del programa especial 
eleccions, per Canal Terres de 
l’Ebre. Durant el partit també 
es podran veure imatges dels 
que es jugaran a Camarles i a 
l’Ampolla. 

I en el programa de dilluns, a 
les 20.30 hores per Canal TE 24 
i a les 22 hores per Canal Terres 
de l’Ebre, analitzarem la darrera 
jornada amb protagonistes de 
la mateixa.  Una altra setma-
na interessant on les millors 
jugades dels partits i els gols es 
veuran a Canal Terres de l’Ebre, 
a Minut 91.  
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SEGONA CATALANA

SEGONA CATALANA. Jornada 33

El Camarles ha de 
guanyar i esperar

El Camarles, que va ju-
gar abans del partit Cam-
brils U-la Sénia, va guanyar 
a Móra la Nova en el darrer 
minut, amb gol de Quim (0-
1). El gol va ser d’or perquè 
si la Sénia ensopegava, era 
el Camarles qui depenia d’ell 
en la darrera jornada de diu-
menge vinent. No obstant, 
el triomf senienc va deixar 
la situació com estava. I serà 
la Sénia qui depèn d’ella. El 
Móra la Nova va competir 
fins el darrer instant en una 
jornada, a casa, de comiats 
una vegada ho deixa Ambròs, 
que va anunciar que acaba-
va una etapa al Móra la Nova, 
Posteriorment, va rebre una 
proposta del Reus per entre-
nar el juvenil B. Serà la seua 
propera destinació.
Ambròs va rebre un reco-
neixement amb un passadís, 
després de la confrontació. 
Estava força emocionat. 
Del partit comentava que “en 
la línia de molts altres, vam 
intentar dur la iniciativa del 
joc i en determinants vam 
aconseguir-ho. El Camar-
les, amb fases de més domi-
ni de pilota, va fer diverses 
aproximacions però natros, 
amb pilotes a l’espai també 
vam fer-les. A la represa vam 
baixar físicament amb els 
minuts. I ells van fer un pas 
avant i ens van obligar a de-
fensar-nos més enrere. Van 
tenir un penal que no van 
transformar i una altra oca-
sió amb una rematada amb 

el cap al segon pal.  Al final 
va arribar el 0-1. En tot cas, 
vam lluitar fins el final perquè 
ens hagués agradat acomi-
adar-nos de l’afició amb un 
bon resultat”.
Andreu Cano, segon entre-
nador del Camarles: “a la 
primera meitat ens va costar 
molt; ens va faltar més calma. 
L’equip va acusar l’obligació 
de guanyar. Malgrat això, a 
més d’un penal a Borràs, vam 
dominar i vam fer diverses 
aproximacions, amb possibi-
litats per marcar. Al descans 
vam parlar d’estar més tran-
quils; d’alliberar-nos de la 
tensió. El cert és que l’equip 
va estar millor però amb els 
minuts, tot i haver generat i 
haver disposat d’un penal, el 
fet de no marcar va condici-
onar i vam acabar precipitats. 
Però fruit a la insistència, va 
arribar el 0-1”. El Camarles 
durant una estona de la tar-
de de dissabte va ser líder en 
solitari. Però el triomf de la 
Sénia va deixar-lo en el co-
liderat. “No depenem de na-
tros. Hem de buscar guanyar 
el Remolins Bítem i esperar. 
Segons els resultats ens po-
dríem quedar sense el primer 
lloc tot i haver estat líders 
durant moltes jornades. Si 
això passa d’esta forma felici-
tarem la Sénia i confiem en la 
promoció per poder-la dis-
putar en una temporada en 
la que les adversitats, fins a 
darrera hora, han estat nom-
broses en forma de lesions”.

L’Ulldecona puja a la tercera plaça i té opcions de tot
L’Ulldecona havia de guanyar 
diumenge passat el Vilaseca, 
equip encara amb opcions. 
L’empat de la Pobla, el dia an-
terior, va beneficiar els ullde-
conencs que, a més, van vèn-
cer al Vilaseca (2-1). D’aquesta 
forma, depenen d’ells en la 
darrera jornada per jugar la 
promoció. I tenen opcions de 
tot, encara que complicades.
Al primer temps, el partit va ser 
molt intens i obert. El Vilaseca 
es va avançar però l’Ulldecona 
va empatar poc abans del des-
cans, arran d’un penal que va 
suposar expulsió. A la represa, 

els locals van sortir amb con-
vicció, sabíen que una victòria 
els acostava a la promoció. Una 
jugada de manual, amb ober-
tura a Girvinho va comportar 
el 2-1, Adrià va deixar passar la 
pilota amb intel.ligència i Eric 
Muria va afusellar. L’Ulldecona 
va tenir llavors diverses jugades 

Hauria de guanyar a 
l’Ampolla i la promoció 

d’ascens la tindria 
assegurada

La Sénia, a un pas de ser campió
La Sénia, en la penúltima jor-
nada, dissabte passat, va gua-
nyar al camp del Cambrils 
Unió, rival directe (0-2), i va fer 
un cop d’autoritat per ser cam-
pió diumenge vinent.  
Els cambrilencs també s’ho ju-
gaven tot. Els seniencs van ju-
gar molt ordenats i van decidir 
amb el gol de David Callarisa 
al primer temps i de Roberto, 
al segon, que fou el 0-2.  A la 
primera meitat, amb el 0-1, va 
haver una jugada clau amb un 
penal a favor dels locals que 
Gito no va transformar. 
Amb el triomf, l’equip senienc 
té autodependència per ser 
campió en la darrera jornada 
de la lliga, diumenge vinent. Un 
moment històric per al munici-
pi i per al club. Una temporada 
per emmarcar. Falta el darrer 
pas. Així mateix, destacar que 
Callarisa ja és el màxim gole-
jador del club senienc, segons 
les dades oficials que confirma 
Joaquin Celma.
Del partit, el mister Albert Bel, 
manifestava que “l’equip va fer 
un treball excepcional. Estic 
molt satisfet de tots els juga-
dors. Van fer un gran partit. 
Molt ordenats, concedint molt 
poc contra un rival que és un 
gran equip. Sabíem que haví-
em d’estar units i els jugadors 
van estar excepcionals, molt 
seriós amb pilota i també sen-
se ell. També sabíem que du-
rant el partit arribaria el nostre 
moment i que havíem d’apro-
fitar-lo. Ens vam avançar amb 
un gol de David, després d’una 
bona centrada de Roberto.  
Vam superar un moment com-
plicat que fou el penal, que di-

uen que va poder ser fora de 
l’àrea, en tot cas va ser un punt 
de sort que també era necessa-
ri en un partit així. A la segona 
meitat, va ser més del mateix, 
molt d’ordre, molt de criteri 
en bola i després va arribar el 
moment Roberto, que va ser el 
0-2. Amb espais vam tenir un 
parell de jugades per senten-
ciar. Ells també van tenir les 
seues opcions com una al final 
amb un tret creuat. Gran partit 
de l’equip, cal felicitar-lo i tam-
bé al club i a l’afició per estos 
moments històrics que s’es-
tan vivint”. La Sénia és el millor 
equip fora. A casa li ha costat 
més guanyar els partits. En la 
darrera jornada juga a casa, 
contra el Gandesa: “depenem 
de natros. És una final i la ju-
guem a casa i preferim jugar-la 
a casa per molt que els núme-

ros ens diguen el contrari. Estic 
segur que l’equip estarà al ni-
vell, l’afició també i competi-
rem com si fos el darrer partit 
de les nostres vides. Penso que 
serà el partit de moltes d’estes 
vides. Al juny de l’any passat 
vam projectar una plantilla per 
intentar mantenir la categoria 
i a la jornada 34 depenem de 
natros per ser campions. Cal-
drà jugar amb molta tranquil.
litat i haurem de competir molt 
bé, controlant les emocions”. 
Pel que fa al Cambrils Unió,esta 
setmana des de Revista Cam-
brils Diari Digital s’ha informat 
que entrenador i jugadors es 
planten i no jugaran el darrer 
partit. La crisi “s’ha desenca-
denat després que Puerto s’as-
sabentés que no seguirà i que 
el nou tècnic ja confecciona la 
plantilla”.

Una victòria en la darrera jornada, diumenge contra 
el Gandesa, comportaria el títol de campió 

i l’ascens a Primera catalana

per decidir. No va fer-ho i va 
acabar patint perquè el Vilaseca 
va buscar l’empat i va tenir una 
ocasió clara a través de Grana-
dos.
Serrano, mister de l’Ulldecona, 
estava molt satisfet: “la valora-
ció del partit va ser molt positiva 
tant pel joc com per la victòria. 
L’equip va ser atrevit contra un 
gran rival que també intentava 
tenir la pilota. Penso que sobre 
tot a la segona meitat vam fer 
una bona pressió i en general, 
baix el meu punt de vista, vam 
merèixer el triomf en un partit 
molt competit en què a la re-

presa els dos equips vam jugar 
amb deu. Va ser un duel amb 
alternatives i ritme de joc”.
Amb la victòria, l’Ulldecona es 
posar tercer: “diumenge anem 
a l’Ampolla amb possibilitat, 
cas de guanyar, de conser-
var la plaça actual de promo-
ció o fins i tot de millorar-la, 
tot i que això ja no depèn de 
natros. En tot cas, natros hem 
d’estar pendents del nostre 
partit i buscar guanyar a l’Am-
polla”. Si la Pobla no guanya 
contra el Cambrils, un empat 
també asseguraria la promo-
ció per a l’equip de Serrano. 

Els de Carlos Gilabert tenen els mateixos punts 
que la Sénia, però el golaverage desfavorable

1. La Sénia
2. Camarles
3. Ulldecona
4. Pobla M
5. J i Maria
6. Cambrils U
7. Vilaseca
8. R Bítem
9. Cubelles
10. Camp Joliu
11. Gandesa
12. Arboç
13. Aldeana
14. Ampolla
15.  M Nova
16. Hospitalet
17. E Canonja
18. Catalònia
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50
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67
50
55
80
80

63
63
61
60
57
56
55
49
49
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43
32
29
27
23
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Carlos 
Rodriguez, 

nou mister de 
la UE Aldeana

La Unió Esportiva Aldeana va 
acomiadar-se de l’afició, diu-
menge passat, amb un triomf 
contra el Camp Joliu (4-0). Un 
bon final a casa després d’una 
temporada per oblidar, molt ir-
regular i complicada. L’equip, 
independentment de lesions i 
baixes, no ha estat a l’altura que 
s’esperava després del rendi-
ment dels anys anteriors. De ben 
segur hi haurà una renovació.
D’altra banda, la junta segueix 
formant-se però falta encara 
confirmar qui serà el president. 
No obstant, en l’aspecte espor-
tiu, la maquinària no s’atura per-
què cal planificar la temporada 
vinent. I en este sentit ja es pot 
confirmar la incorporació de 
Carlos Rodríguez com a entre-
nador del primer equip. D’esta 
forma, el rapitenc torna a les 
banquetes.  

El Jesús i Maria havia de gua-
nyar en la penúltima jornada  i 
esperar resultats per tenir op-
cions en la darrera. Va guanyar, 
amb solvència, a Gandesa però 
el triomf de l’Ulldecona va dei-
xar sense possibilitats de pro-
moció als partidalencs.
El partit de diumenge passat a 
gandesa fou igualat i molt obert 
al primer temps, en què els visi-
tants es van avançar arran d’una 
recuperació a prop de l’àrea 
rival. Salva Bes va culminar la 
jugada. El Gandesa va tenir les 
seues ocasions, amb dues re-
matades al pal. A la represa, 
aviat, al minut 5, el Jesús i Maria 
va marcar el 0-2, gol de Robert 
Beltran després d’una maniobra 
de Gallego. El gol va fer mal al 
Gandesa i va encoratjar un Je-
sús i Maria que amb espais va 
poder golejar. Al final, 0-2.
Dani Guerrero, mister del Gan-
desa, parlava de que “la prime-
ra meitat va ser molt igualada 
entre dos equips que li vam 
posar ritme al joc. Ens van fer 
el 0-1 però vam tenir ocasions 
per empatar, amb dos pals. A 

la represa, el 0-2 ens va afec-
tar i l’equip ja va baixar i el cert 
és que el Jesús i Maria, un bon 
equip, va tenir altres ocasions 
clares”. El balanç de Dani amb el 
Gandesa, tot i els darrers resul-
tats, és positiu, assolint la per-
manència amb antelació. Sobre 
el proper partit, el darrer, quan 
el Gandesa visitarà la Sénia, que 
es jugarà el campionat, el mis-
ter de l’equip gandesà comen-
tava que “quan vam anar a jugar 
al camp del Camarles ja vaig dir 
que anàvem a disfrutar del partit 
però amb la motivació que re-
presenta visita el líder. Són par-
tits bonics de jugar. Anem, com 
en totes les jornades, a buscar 
la victòria i este és el nostre ob-
jectiu”.
Lluís Fornés, mister del Jesús i 
Maria, valorava “la resposta de 
l’equip en un partit complicat 
davant d’un rival que també 

El Gandesa visitarà 
diumenge la Sénia que es 

juga ser el campió

ho és, i més al seu camp. Era 
complicat per la derrota contra 
el Cambrils Unió en la  jornada 
anterior. No obstant, l’equip va 
sortir molt ben posat i va fer un 
gran partit. Primer temps més 
igualat amb alternatives; ells van 
fer dos pals. A la represa, a partir 
del 0-2, vam dominar i vam ge-
nerar altres ocasions amb més 

espais. Molt content de l’equip. 
Ara a preparar esta darrera set-
mana i buscar acabar davant de 
l’afició amb un bon resultat per 
tancar una temporada de la que 
estem molt satisfets. Hem estat 
a la part alta i fins a poc del final 
hem tingut opcions de poder 
lluitar per la promoció”.
Foto @DI_THINKS

El Jesús i Maria s’imposa en la 
seua vista al Gandesa (0-2)

Comiat del Cata amb 
victòria (3-0)

El Catalònia va tancar la tem-
porada com a local amb un 
triomf contra l’Hospitalet. Se-
gons David Cosido, mister del 
Catalònia: “era el darrer partit 
a casa i volíem acomiadar-nos 

amb una victòria després d’una 
temporada complicada, amb el 
descens. Durant al setmana ho 
vam parlar de jugar amb inten-
sitat i agafar-nos el partit amb 
el respecte que la nostra afició 
mereix. I així va ser, vam sortir 

Joan Manel 
Miró, nou 

coordinador del 
Gandesa

Segons ha informat el CF Gan-
desa a les seues xarxes socials, 
“un cop finalitzada la temporada 
en pràcticament la totalitat dels 
equips del futbol base, arriba 
l’hora de començar a perfilar i 
plantejar la propera campanya. 
I per començar ja us podem 
anunciar el nom de qui serà 
el nostre nou coordinador. Es 
tracta del gandesà, Joan Manel 
Miró, un home coneixedor del 
club i en una ampla experiència 
en aquesta tasca, que assumeix 
el repte de convertir l’Escola de 
Futbol Base del CF Gandesa en 
un referent de la zona”.

ben posats, molt actius i vam 
poder generar. Albert, després 
d’una pentinada de de Pep, va 
marcar l’1-0. A la represa vam 
donar minuts a tots els juga-
dors. Vam seguir units i en-
trant per banda vam fer perill. 
Pep va marcar el 2-0. Abans 
ens van anul.lar un gol, a Àxel. 
En els darrers 20 minuts, amb 
10, vam estar més replegats i 
a la contra vam establir el 3-0 
que va arrodonir el resultat, 
amb gol d’Àxel”. Donar gràcies 
l’afició pel suport com sempre 
i ja cal pensar en la tempora-
da vinent”. Abans del partit, el 
jugador Martí va rebre un ho-
menatge un cop deixa el futbol 
(imatge de la foto). 
D’altra banda, s’ha informat 
que David Puig fitxa com a nou 
coordinador de Futbol 11 en 
substitució d’Isaac Casanova. 
Ángel seguirà una temporada 
més, com a coordinador de 
Futbol 7. Per acabar, informar 
que el cap de setmana passat 
va tenir lloc el VIII Torneig Le-
andro Rovira i Ramon Lapeira 
en categoria Sub12.
Foto: Facebook Catalònia

Adrian 
Gonçalves 
seguirà al 

R Bítem
Adrian Gonçalves seguirà en-
trenant al Remolins Bítem la 
temporada propera, tal com 
va informar Celma la setmana 
passada. L’equip de Bítem va 
fer uns primers dos terços de 
la lliga excel.lents estant en la 
zona capdavantera de la rtaula. 
Però el darrer terç ha estat per 
oblidar, faltant culminació a les 
ocasions creades. En tot cas, la 
directiva ha valorat la feina del 
mister i ha arribat a un acord 
per renovar. 
Yassine, i Nil i Didier per motius 
d’estudis no continuaran.
D’altra banda, el R Bítem va 
vèncer en el darrer partit a 
casa, dissabte, contra l’Am-
polla (2-1). Després de jorna-
des sense guanyar davant de 
l’afició, l’equip va tornar a fer-
ho amb un gol de Mamadi en 
afegit, a centrada d’Iniesta. El 
R Bítem tanca la lliga visitant 
diumenge el Camarles que ne-
cessita el triomf per poder te-
nir opcions de ser campió.  
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CANAL TE

El play off es va 
jugar a Canal 

Terres de l’Ebre

PLAY 0FF D’ASCENS A 3A CATALANA. FINAL

Dimarts, el programa Minut 91 
de Canal TE, va ser especial 
amb motiu de la final del play-
off. Ens van visitar Marc Domè-
nech i Nil Gaseni, president i ju-
gador del Ginestar, i per part del 
Corbera, el jugador Òscar Colat 
i el pichichi de la categoria Mar-
cos San José.
Des del Ginestar es valorava la 
temporada i el play off dut a ter-
me, dos grans festes del futbol 
regional. De reivindicació de la 
quarta catalana. “La categoria 
ha estat molt competida i el play 
off també. No sé si el futbol en-
tén de justícia però vam fer els 
nostres mèrits davant de rivals 
que han estat molt complicats”, 
deia Marc presi del Ginestar que 
matisava que “la base de l’equip 
està feta i es tracta de mante-
nir-la per la campanya vinent 
a  Tercera”. Sobre les jugades 
polèmiques, els dos penals, el 
presi del Ginestar considerava 
que “possiblement no va ser-ho 
cap dels dos”. La part corberana 
va valorar “la temporada feta. Es 
per estar satisfets del gran es-
forç tot i les dificultats que hem 
passat durant l’any”, va dir Òs-
car. Marcos va destacar que “en 
global el Ginestar va ser millor. 
Ens hagués agradat guanyar 
sobre tot per l’afició però no va 
poder ser. L’equip es va entregar 
i res a dir en este sentit”. Sobre 
els penals també es considerava 
que van ser dubtosos.
Marcos, per últim, també va 
parlar de l’altra gran passió, la 
música. 
Ell és cantant i al programa es 
va poder veure un video amb un 
dels seus temes. 

El Ginestar va guanyar el Cor-
bera en la final del play off. I, 
d’esta forma, puja a la Tercera 
catalana. Partit amb més de 
700 espectadors al municipal 
de Ginestar. Situació històri-
ca. Molta presència també de 
seguidors visitants.
El duel va començar amb un 
Ginestar intens que va pressi-
onar dalt. Però amb els minuts 
el Corbera va saber equilibrar 
la confrontació, ben agrupat 
en un bloc baix-mig i buscant 
sortir a la contra.
Van haver-hi poques opcions 
al primer temps, els locals en 
van tenir dues, una amb un 
tret de Manu i una altra arran 
d’una jugada de Manu que 
Magí, forçat, va rematar. El 
Corbera va avisar amb un tret 
de falta de Camilo.
A la represa, tot va canviar 
aviat. Als 30 segons, el local 
Yousef va estavellar una pilo-
ta al travesser. I, poc després, 
una pilota a l’àrea local va 
anar al braç del corberà Héc-
tor. Penal. Decisió complica-
da. La pilota va al braç i este 
està despenjat. Però tampoc 
va tallar cap tret a portera o 
centrada. Cadascú ho veurà a 
la seua manera. Trrats va mar-
car. Amb l’1-0 el Ginestar va 
estar còmode sobre el camp. 
Va gestionar bé l’avantatge. 
El Corbera va buscar l’empat 
però no va trobar la manera. 
El Ginestar va tenir el control 
del joc. No obstant, el marca-
dor era incert. Va ser així fins 
al minut 85 quan un rebuig de 
Miki, porter visitant, va apro-
fitar-lo Roberto per marcar 
el 2-0. El jugador portava 30 
segons al camp. Tot sembla-
va sentenciat però no va ser 

Unes 700 persones van veure la Final. El Ginestar va 
sentenciar a darrera hora amb el gol de Roberto, contra el Corbera (3-1)

així perquè l’àrbitre potser per 
compensar va xiular un penal 
als locals en una pilota divi-
dida. El pichichi Marcos va 
transformar-lo fent el 33è gol 
en la lliga (minut 87). Encara 
quedava temps per l’emoció 
però el Corbera va anar pre-
cipitat i quan buscava penjar 

una pilota a l’àrea local, esta 
va quedar curta i de la con-
tra el Ginestar va decidir amb 
el 3-1, altre cop de Roberto 
aprofitant un rebuig.
Llavors van començar les ce-
lebracions d’un Ginestar que 
va quedar segon a la lliga i que 
ha decidit l’ascens en el play 

off. Tota l’afició es va abocar 
i és que l’ascens ha estat una 
festa al municipi ginestarol.
El Ginestar torna a la Terce-
ra catalana, després d’anys a 
Quarta.
Els àrbitres van ser del comitè 
tècnic de Lleida, a petició del 
club local. 

Camarles i enguany com a 
novetat l’Aldea es preparen 
per acollir la tercera edició 
del torneig de fútbol-7 fe-
meni WOMAN’S CHAMPIONS 
CUP.
El 8, 9, 15, 16 de juny es dis-
putaran més de 60 equips, i 
més de 150 partits entre els 
4 dies i les 2 seus. Diferents 
clubs i equips de diferents 
llocs de Catalunya, Comuni-
tat Valenciana i Aragó esta-
ran repartits en 6 categories. 
La final en categoria aleví 

WOMAN’S CHAMPIONS CUP 2024
(17:30h-15 de juny) i en la 
categoria Infantil (18:30h-16 
de juny) tornaran a ser tele-
visades en directe pel canal 
del You Tube del torneig tal i 
com ja es va fer en la edició 
anterior.
L’edició anterior de la Wo-
man’s Champions Cup va 
tenir tres categories. En la 
PREWOMAN’S el Martinenc 
es va proclamar campió; en 
aleví el titol va ser per l’Aem 
Lleida i en infantil per la 
Fontsanta Fatjó.

Ebrenques al 
futbol femení

de Reus
El cadet Femení de la Funda-
ció Futbol Base Reus ha estat 
campió de la seva categoria i 
disputarà demà dissabte la fi-
nal de la Copa Catalunya.
A l’equip i al cos tècnic hi 
ha una àmplia representació 
ebrenca: Cristian Bertomeu, 
Paula Navarro i Sofia Ferré 
(Deltebre); Alba Melich i Ares 
Bria (Amposta); Aroa (Corbe-
ra); Alba De Mira (La Ràpita); 

Alba Ferré (Tortosa); Mar Cu-
gat (Bitem); Xénia Castellanos 

(Batea); Maria Flore (la Sénia) 
i Isidre Cugat (Bitem)

El Ginestar és equip de Tercera
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EQUIP BABY DE LA SEGONA CATALANA

TOP SECRET

CALLARISA, MÀXIM GOLEJADOR DE LA HISTÒRIA SENIENCA
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
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Gran jugador d’elit que ha 
jugat a la tercera divisió en 

equips capdavanters, Amposta 
i Rapitenca. A la Sénia ha estat 

en dues èpoques. Amb l’edat ha 
madurat molt com a jugador. Esta 
setmana ha aconseguit dues fites, 
entrar al pòdium dels 25 jugadors 

amb més partits al club senienc 
i amb el gol de dissabte ja és el 

màxim golejador de la història de 
la Sénia amb 101 gols.

RESERVES:  GUILLEM COMES (CAMARLES), DIDAC I 
NARCÍS (LA SÉNIA), ÀLEX (CATALÒNIA B), ERIC NAVARRO 

(J I MARIA) I NIL (R BÍTEM)

· Qui és el responsable que 
desaparegui el filial del Torto-
sa-Ebre. M’expliquen que el 
president volia que n’hi hagués. 
Jo sé qui és. Suspens total per 
una població de 35.000 habi-
tants que no tingui filial quan 
altres clubs el tenen.
·El jugador Marc Brull, que ha fet 
una gran temporada a l’Ametlla, 
té moltes ofertes.
·Carlos Rodríguez, nou mister 
de l’Aldeana. Va entrenar l’Alca-
nar i Rapitenca B. Mister de gran 
caràcter.
·Les úniques banquetes que no 
estan cobertes a Tercera catala-
na són Móra la Nova i Alcanar en 
no seguir Ambròs i Ruben.

·No comprenc com Rafel Na-
varro, que és el segon mister del 
Barça Femení, no sigui el primer 
mister. S’ho mereix.
·El Ginestar torna a la tercera 
catalana categoria que va perdre 
el 2015/16. Ha assolit l’ascens en 
un un play off on l’esportivitat 
ha regnat. Els altres equips que 
han jugat el play-off (Olimpic, 
Corbera i Benissanet) han estat 
grans rivals.
·Partit Espanya Canonja-Po-
bla Mafumet: un resultat nor-
mal hauria estat 0-5. La Pobla 
va tenir quinze ocasions, i al 
final l’única que va tenir l’Espa-
nya Canonja va aprofitar-la i va 
empatar. És la màgia del futbol. 

Cal destacar la competitivitat del 
conjunt canongí que va lluitar 
fins el final.
·Un jugador molt important es 
retirarà; ell vol seguir un any més
però la seva dona li ha dit molt 
clar: “a caseta la temporada 
vinent”.
· El primer equip que té la plantilla 
tancada per a la futura campanya 
és l’Horta. Roquetenc i Perelló la 
tenen gairebé tancada.
·El mister del Perelló, Xavi Cas-
tillejo, és un crac. La temporada 
ha estat dura i per això se’n va 
uns dies de vacances. Es deixa el 
mòbil a casa. “Si em vol fitxar al-
gun equip de primera divisió que 
m’enviïn un colom missatger... 
He renovat al Perelló on estic 
força bé, m’han tractat de cine”.
·L’exmister de l’Ascó, Santi Casti-

llejo, ha renovat per l’Osasuna B 
de la Primera RFEF. Aquesta serà 
la seva setena temporada. No 
entenc com ja no passa al primer 
equip.
·Un dels millors jugadors de la 
Rapitenca, Xavi Samper, ha fitxat 
pel Manresa. Vaig fer una apos-
ta amb el mister Jordiet i ell la va 
guanyar. Ja sap que  té a Madrid, 
al restaurant Chistu, una taula re-
servada quan vulgui venir.
·Ambròs va decidir que esta eta-
pa al Móra la Nova havia acabat. 
La notícia no va passar desaper-
cebuda i el Reus li ha proposat 
entrenar al juvenil B.  Estic segur 
que farà una gran campanya i 
també penso tard o d’hora tor-
narà al Mora la Nova. Dissabte, 
després del partit, Ambrós va re-
bre un homenatge de tota la gent 

que l’estima amb un passadís 
que ell va travessar emocionat.
·Sorpresa: Robert Cantó no se-
gueix al Tortosa Ebre. Ara, una 
vegada ha marxat, s’incorpora a 
Futbol Formatiu Terres de l’Ebre.
·Jo sabia que Manel Cazorla no 
seguiria a Valls, com sabia que 
Àlex Gonzalez, mister del Cat-
llar, fitxaria pel Valls. No vaig 
poder donar la notícia. Raó?. 
M’ho va demanar el president 
del Valls. Gran persona. De ve-
gades, les amistats estan per 
sobre de les exclusives. 
·El mister Adrian Puerto, del 
Cambrils Unió, va dimitir
·Al bloc de futbol senienc vaig 
batejar a Roberto com un Déu. 
Michel a Minut 91 va dir que era 
un extraterreste. I el mister Al-
bert parla del moment Roberto.

2A CATALANA. EL CALENDARI DARRERA JORNADA
CF CAMARLES: 63 punts

A CASA: Rem Bítem

CF LA SÉNIA: 63

A CASA: Gandesa

CF ULLDECONA: 61

FORA: Ampolla

CF POBLA B: 60

A CASA: Cambrils U

CAMBRILS UNIÓ: 56

FORA: Pobla B

UD JESÚS I MARIA: 57

A CASA: Catalònia

VF VILASECA: 55

A CASA: Aldeana

ESTIMACIÓ DE COM PODEN QUEDAR LES CATEGORIES LA TEMPORADA VINENT
LLIGA ELIT

POBLA MAFUMET O SANT-
BOIÀ
VILAFRANCA
CASTELLDEFELS
RAPITENCA
VIC 
HORTA
VALLS
RUBÍ
LLORET
CAN VIDALET
PALAMÓS
VILANOVA
MANLLEU
SANT MAURO

PRIMERA CATALANA. GRUP 3

MARTINENC
SANTS 
VILADECANS
SAN JUST
MARTORELL
SANT ILDEFONS
MARTORELL
TORTOSA EBRE
VILAFRANCA AT
CANONJA
PARC
ASCÓ 
SITGES
SANTFELIUENC
CATLLAR
(Falta confirmar els ascensos de 
Segona)

SEGONA CATALANA. GRUP 6

MORELL
JESÚS I MARIA
CAMBRILS UNIÓ
VILASECA
CAMP JOLIU
REMOLINS BITEM
CUBELLES
GANDESA
ARBOÇ
ALDEANA
AMPOSTA
RODA DE BARÀ
BONAVISTA

TERCERA CATALANA. GRUP 18

AMPOLLA
MÓRA NOVA 
CATALÒNIA
AMETLLA
FLIX
LA CAVA
PERELLÓ
MASDENVERGE
SANTA BARBARA
ROQUETENC
JESUS I MARIA B
ALCANAR
CAMARLES B
PINELL
AMPOSTA B
GINESTAR

QUARTA CATALANA. GRUP 30

XERTA
GODALL
CATALONIA B
CORBERA
BENISSANET
OLIMPIC
HORTA 
CAMPREDÓ
SANT JAUME 
LA FATARELLA
LA CAVA B
LA GALERA
TIVENYS
AMETLLA B
JESÚS I  MARIA C
TORRE ESPANYOL
ALDOVER
ASCÓ B

RUBEN PANISELLO
(Catalònia)

GERARD PAGÀ
(Aldeana)

ÀNGEL
(La Sénia)

JOAN COMES
(Camarles)

MAÑÉ
(MÓRA LA NOVA)

IAN
(Ampolla)

SERGI ALCOVERRO
(Gandesa)

ALEIX BERTOMEU
(Camarles)

CARDONA
(Ulldecona)

AMINE
(J i Maria)

DIDIER
(R Bítem)

DAVID ELIES
(Ulldecona)

JOEL
(La Sénia)

ARTUR
(Ampolla)
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LA FELICITAT DE 
MICHEL
Una de les pel·lícules més 
poètiques del cinema italià “Fue 
la mano de Dios” de Paolo Sor-
rentino Fabietto Schisa (Filippo 
Scotti), al turbulent Nàpols dels 
anys vuitanta. A “Fue la mano 
de Dios”, hi ha lloc per a alegres 
sorpreses, com l’arribada a Itàlia 
del llegendari futbolista Diego 
Maradona. Una de les imatges 
més belles és quan el prota-
gonista va a veure un veïna, 
ja entrada en anys, i ella li va 
demanar que li tallés una mica 
els cabells i minuts després li va 
tallar part del pèl del seu pubis. 
És llavors quan aquest noi perd 
la seva virginitat en uns dies tris-
tos per ell per la mort dels seus 
pares. I va fer cas al seu pare 
abans de morir: “Quan et piqui 
alguna cosa per primera vegada, 
no te’n vagis amb la dona de la 
teva vida, fes-ho amb la primera 
que trobis”. Els explico aquesta 
història perquè  d’amors a la vida 
n’hi ha molts. La felicitat pot 

estar en mil vessants. Per a Michel 
vostès es poden pensar que és el 
futbol. Doncs no, la seva felicitat 
és aixecar-se després d’un dia dur 
i assaborir tot el que li depara el 
nou dia. La passió de Michel és la 
comunicació. Fa uns dies vaig llegir 
una frase que em va captivar: “ Si 
un home no és capaç de crear cada 
dia coses, és home mort”.  Michel 
tots els dies crea, innova i en cada 
programa hi ha moments de salsa. 
I això és el que el motiva, el fascina 
perquè ell, com l’estragulador de 
Boston, va atacant i ho fa amb 
astúcia amb uns convidats que 
majoritàriament, tot i poder haver 
tensió, marxen contents a cada pel 
tracte respectuós del presentador 
de Minut 91. La felicitat de Michel 
està en aquestes petites coses, en 
el que va ser el seu primer amor, 
en la seva parella actual, en la seva 
família que l’adora, en el record als 
seus pares i amb la satisfacció que 
més de 8000 espectadors cada 
setmana veuen Minut 91 a més de 
seguir també el Més Ebre. Quantes 
persones són tan apreciades com 
Michel?. Això és felicitat eterna.

Homenatge
a Michel 

el 28 de juny

CELMA

o d’un partit que va haver-hi alt 
voltatge.  Michel sap utilitzar 
la informació, cuida els seus 
confidents, com ha de ser. I els 
que el critiquen no poden viure 
sense veure el seu programa o 
llegir les pàgines esportives a 
Més Eebre. Com a la pel·lícula 
de Vicente Aranda, la ‘Passió 
Turca’ que Desideria va amb el 
seu marit i uns amics a Turquia 
i allà coneix un  turc. Torna a 
Espanya però no pot oblidar el 
turc i deixa el seu marit i  este li 
pregunta: “Que té el turc?”. I ella 

molts anys, a uns els hi agrada 
i a altres, no. Però la llegeixen. 
A Michel el llegeixen fins i tot 
de tota la zona de Tarragona, 
on troben a faltar una figura 
com ell en aquell territori. La 
bona feina d’un periodista no 
és només buscar informació, 
sinó analitzar-la i qüestionar 
qualsevol tema i això Michel 
ho fa de meravella. Ell encén la 
flama i deixa als seus convidats 
al plató del seu programa que 
donin les seves opinions dels 
penals, d’un fora de joc dubtós 

ENCESA DE 
PASSIONS
No sé si Michel és guapo 
o atractiu però per ell no 
passen els anys. Està igual 
que fa anys enrere. També 
es nota la mà de la seua 
parella que és perruquera. 
Michel crea expectació no 
només en el seu programa 
Minut 91 que molta gent 
s’ha fet addicta. Les seues 
opinons a les columnes de 
Més Ebre, des fa des de fa 

contesta: “millor que no et digui 
què té el turc”. Doncs Michel 
té això, molta passió, un gran 
cor, molta professionalitat, i sap 
moure la informació quan hi ha 
una polèmica, com va passar 
quan el cessament de Guillermo 
Camarero fent un programa que 
va incendiar el plató i li va costar 
mesos d’enemistats . És un 
bon encenedor de passions per 
despertar el lector i l’espectador. 
I és que si no seria molt avorrit 
i això Michel ho sap fer de 
meravella.
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L'EMPEDRAT
CATALÀ

Mentre es refreden els llegums, 
prepara la resta d'ingredients. 
Talla els tomàquets, el pebrot, el 
cogombre i la ceba en trossos 
petits i trosseja les olives.
Un cop els llegums estiguin freds, 
afegeix per sobre un raig d'oli 
d'oliva i vinagre de vi al gust. A 
continuació, barreja les verdures 
tallades i les olives, per tal que 
tots els sabors es combinin.
Ara és el moment de posar els 
trossos de bacallà dessalat. Tasta 

l'amanida i ajusta la sal i el pebre 
al teu gust.
Finalment, abans de servir, de-
cora amb julivert picat per do-
nar-li un toc fresc i acolorit.
L'empedrat és millor si es deixa 
reposar a la nevera durant unes 
hores abans de servir, ja que això 
permetrà que tots els sabors es 
barregin i esdevingui més gus-
tós. Es pot servir com a plat únic 
o com acompanyament d'altres 
plats, com carns a la brasa.

INGREDIENTS:

· 250 g de mongetes seques 
(mongeta tendra catalana o 
mongeta del ganxet)
· 1 ceba mitjana tallada a tros-
sos petits
· 2 tomàquets mitjans tallats a 
daus
· 1 pebrot verd tallat a daus
· 1 cogombre mitjà tallat a ro-
danxes fines
· 100 g d'olives negres sense os 
i trossejades
· 100 g de bacallà dessalat cuit 
i desfet en trossos petits (opci-
onal)
· Oli d'oliva verge extra
· Vinagre de vi (preferiblement 
vi negre)
· Sal i pebre al gust
· Julivert fresc picat per decorar

INSTRUCCIONS:
En primer lloc, posa a remull les 
mongetes seques la nit abans 
de la cocció. Això ajudarà a re-
duir el temps de cocció.
L'endemà, cuina les mongetes 
seques i els cigrons en olla de 
pressió amb aigua i una mica 
de sal. Un cop aconseguit el 
punt de cocció adequat, treu 
l'olla del foc i deixa que es re-
fredi.

L'Empedrat és una deliciosa amanida típica de la cuina catalana, 
plena de sabors mediterranis i ingredients frescs

Foto: GETTY IMAGES
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MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

L'economia pot ser 
un factor d'estrès i 
t'anirà bé descon-
nectar o meditar. Si 
cerques feina, una 
persona estrangera 
o amb molta presèn-
cia del signe Sagita-
ri, pot ajudar-te.

aquari
21/01 al 19/02

Amb molts planetes 
per Casa V és mo-
ment de gaudir del 
temps lliure. Connec-
tes amb el teu costat 
infantil i renoves il·lu-
sions. En l'amor es 
poden donar algunes 
oportunitats.

sagitari
23/11 al 21/12

El sector laboral 
pot ser un camp de 
mines i no sabràs on 
trepitjar. La cautela 
serà una bona aliada. 
Una persona de més 
edat se sent atreta 
per tu, però no te'n 
refies.

escorpí
24/10 al 22/11

Mart a Casa VII 
propicia una certa 
tibantor amb la 
parella. Pot ser que 
us costi arribar a un 
acord i caldrà espe-
rar una mica. Reps el 
llegat d'una persona 
d'edat avançada.

balança
24/09 al 23/10

Si una situació 
no et satisfà o 
t'està fent patir, la 
finalitzes, sigui una 
feina o una relació. 
Et fas un programa 
personalitzat per 
cuidar-te i fes més 
exercici.

àries
21/03 al 20/04

Poses fre a la teva 
habitual energia im-
pulsiva per contem-
plar les coses des 
d'una perspectiva 
diferent. Fas canvis 
a la dieta per perdre 
pes o millorar la salut 
en general.

cranc
22/06 al 23/07

La Lluna Creixent 
pot portar algunes 
tensions, especial-
ment al sector labo-
ral, on hauràs de fer 
valer els teus drets. 
Escriure pot ser 
alliberador i també 
molt creatiu.

verge
24/08 al 23/09

La feina pot por-
tar-te a haver d'anar 
a viure a una altra 
població, però pot-
ser no és el que ara 
vols. Bon moment 
per divulgar els teus 
coneixements i do-
nar-te a conèixer.

taure
21/04 al 21/05

Mart entra al teu 
signe i això inclina 
a un augment de 
l'energia, però tam-
bé caldrà controlar 
les explosions de 
caràcter. Tens un en-
frontament amb una 
persona d'autoritat.

peixos
20/02 al 20/03

Dies d'atendre algu-
nes obligacions que 
poden ser de tipus 
material, però també 
emocional. Si tens 
una relació sentimen-
tal, podeu parlar de 
conviure plegats o 
de casament.

lleó
24/07 al 23/08

Recuperes l'interès 
per una persona del 
teu passat sentimen-
tal i la cerques per la 
xarxa. Pots tenir un 
nou company de fei-
na o un nou superior, 
que serà més jove 
que tu.

bessons
02/05 al 21/06

Si vens d'una etapa 
tristona, recuperes 
l'interès per fer no-
ves activitats. Estàs 
una mica encaparrat 
amb les qüestions 
laborals i pot ser per 
excés o per manca 
de feina.

FISIOTERAPEUTA
- Contracte estable en plantilla i substitució

- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

SHAKTI
 LECTURA DE 

MANOS
MARTES Y JUEVES 
DE 10 A 12H. 30€

C/ HEREU 61 
SANTA BÀRBARA.

977 718 279
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ENRIC ADELL
ALCALDE DE PAÜLS 
“LA FIRA DE LA CIRERA ATRAU A VISITANTS
EN UN RADI DE MÉS DE 100 QUILÒMETRES”

Hi ha dos caps de setmana 
a l’any que Paüls, al Baix 

Ebre, centra l’atenció de les 
Terres de l’Ebre. El primer 
és la cita esportiva de la 
Trencacims. I el segon va ser 
aquest darrer cap de setmana, 
amb la Festa de la Cirera.

Enguany ha arribat a la seva XXI 
edició, una anotació de l’agenda 
gastronòmica i festiva ebrenca 
de primer ordre. A banda però, 
Paüls té molts altres atractius i 
una vitalitat que el converteix 
en poble petit, però valent. En 
parlem amb el seu alcalde Enric 
Adell, en aquesta entrevista en 
exclusiva per al Diari Més Ebre.

Alcalde, quin balanç pots 
fer de la darrera edició de 
la Festa de la Cirera? 
Doncs estem molt contents 
perquè és una festa molt con-
solidada que fa que molta gent 
ens vingui a veure. Aquest any 
el moment en el que vam te-
nir més gent va ser diumenge 
al matí, amb una afluència de 
públic enorme perquè també 
teníem un munt d’activitats a la 
Plaça Major, a banda de la prò-
pia fira. Ho vam fer així pensant 
en el públic local i també en 
els visitants, que venen en gran 
nombre.
El cap de setmana de la cire-
ra, Paüls centra l‘atenció a 
les Terres de l’Ebre i es con-
verteix en una digna prota-
gonista...
Sí, el cap de setmana de la cire-
ra és brutal. Però a una distàn-
cia curta tenim la Trencacims. 
Pel que fa a la Trencacims, atrau 
a més de 1.100 corredors, les 
seves famílies, i també es con-
verteix en un cap de setmana 
ple de visitants. Fins al punt que, 
tot i que hem ampliat la zona 
d’aparcament en més de 200 
vehicles, per la Trencacims i la 
cirera no donem a l’abast. Pel 
que fa a la cirera, la gent sol fer 
un tomb per la fira, tenim servei 
gratuït de taxi, compren cireres, 
prenen alguna cosa, dinen, fan 
la ruta de tapes i després se’n 
van. Amb esdeveniments com 
aquests hem aconseguit que 
ens vingui gent d’un radi de 100 

quilòmetres, inclosa la zona de 
Castelló.
Està clar que com a poble, 
com deia la cançó, sou “pe-
tits, però valents”...
Som un poble de 575 habitants i 
hi ha moments que podem arri-
bar a triplicar la nostra població. 
No és fàcil absorbir aquest gruix 
de persones, però els canvis 
que hem fet en els darrers anys 
ens permeten controlar millor 
aquests pics de visitants que te-
nim.
A banda d’aquests esdeveni-
ments feliços i positius per a 
Paüls, com ha anat el primer 
any del mandat municipal? 
Fa 9 anys que soc l’alcalde de 
Paüls. Crec que des del 2018 
l’equip de govern hem agafat 
un ritme molt bo pel que fa a 
execució d’obra, estem fent 
més inversió que mai en carrers 
i camins, hem millorat moltes 
zones del municipi i ara, a 
principis del mandat, estem 
executant les obres que venen 
del mandat anterior i que a 
causa de la pandèmia es van 
endarrerir. Ara estem visualitzant 
els projectes d’aquest mandat i 
tenim tres anys per endavant per 
materialitzar-los.
Quines actuacions teniu pre-
vistes?
Tenim previstes actuacions que 

transformaran el municipi. De 
fet, a la tardor començarem un 
projecte molt important, que 
representa una inversió de més 
de mig milió d’euros, la inversió 
més gran que s’ha fet fins ara a 
nivell de poble, que transforma-
rà i canviarà moltes coses, pen-
sant, sobretot, en la millora dels 
negocis del poble: consisteix 
en la millora de les connexions, 
els subministraments d’aigua, la 
fibra, les canalitzacions, els ac-
cessos, per tal que es pugui ac-
cedir al poble sense problema, 
els camions podran descarregar 
millor el material, els vehicles 
d’emergències podran pas-
sar millor... farem una actuació 
molt important a nivell de po-
ble, que transformarà positiva-
ment el municipi. Crec que tot-
hom se’n sentirà molt orgullós.
Per tant, una de les inversi-
ons més fortes del mandat 
serà en camins i vies de co-
municació?
Tenim més de 120 quilòme-
tres de camins municipals. Per 
tant, tenir la xarxa al dia no és 
fàcil, i cada any fem una inver-
sió molt important per mante-
nir-la en condicions, perquè 
estem enclavats al Parc Natural 
dels Ports, envoltats de zones 
forestals. Els camins s’arreglen 
per a la pagesia, per al turisme, 

i també pensant en qualsevol 
circumstància adversa que po-
gués passar. És molt interessant 
tenir una xarxa ben preparada. 
Aquest és un dels eixos princi-
pals de cada mandat i ho conti-
nua sent. Cada any hi dediquem 
uns 100.000 euros. A banda, 
com a equip de govern hem 
apostat per la millora de l’escola 
municipal invertint-hi molts re-
cursos. S’està acabant de posar 
climatització a totes les aules, i 
també a la llar d’infants.
A banda d’aquests que has 
comentat, alcalde, quin és el 
projecte estrella del mandat 
municipal?
Ens faria molta il·lusió iniciar les 
obres de restauració del castell 
de Paüls. És un edifici que parla 
de la història del nostre poble, 
del seu naixement. El projecte 
ronda el milió d’euros, perquè 
el que queda de la muralla del 
castell està molt malmès, però 
sí que ens faria molta il·lusió 
iniciar el projecte aquest man-
dat. A banda, a la zona de les 
escoles, volem fer una zona 
amb equipaments: mini pista 
de futbol, pump track, pista de 
pàdel..., però el del castell és el 
projecte diferencial del mandat.
Per a un projecte d’aques-
ta envergadura haureu de 
comptar amb administraci-

ons superiors com a Diputa-
ció o la Generalitat, oi?
Sí, perquè un poble com Paüls, 
amb els seus propis recursos 
no podria arreglar ni un carrer. 
Quan vaig ocupar l’alcaldia, 
Paüls tenia un pressupost mu-
nicipal el 2016, d’uns 600.000 
euros i ara passem una mica 
del milió d’euros. I això sense 
apujar els impostos municipals, 
sinó més aviat al contrari, hem 
tingut tendència a baixar-los o 
a eliminar taxes. Per tant, mol-
tes inversions es fan gràcies a 
ajudes i subvencions de la Di-
putació de Tarragona i la Gene-
ralitat. Un poble com Paüls ha 
de comptar sempre amb altres 
administracions que donin sub-
vencions per tirar endavant.
A nivell cultural, Paüls és una 
població molt activa. Com es-
teu de teixit associatiu a tots 
els nivells?
Les nostres entitats estan acti-
ves i en marxa, sempre dispo-
sades a organitzar activitats i 
actes de tota mena. De cara a 
estiu cada setmana hi ha orga-
nitzada alguna cosa, sovint im-
pulsada per l’Ajuntament, però 
en col·laboració amb entitats. El 
que volem és un poble viu i en 
moviment. Paüls, que té molta 
tradició musical, la Festa Major 
concentra el gruix principal de 
l’activitat, i no és un tema me-
nor perquè s’hi aboquen molts 
recursos. Abans, però, comen-
çarem per Sant Joan, després 
Sant Cristòfol i les entitats or-
ganitzaran actes, sopars popu-
lars, etc. No ens n’adonarem 
i ens plantarem al 14 d’agost, 
quan començarà la Festa Ma-
jor de Sant Roc. És important 
que Paüls es mogui, que la gent 
l’ubiqui al mapa i que ho faci 
per coses positives. Tenim un 
poble preciós, unes muntanyes 
magnífiques, la millor cirera 
del món, música, i ja sigui l’or-
questra, la xaranga, la coral o la 
banda que va tocant pel món 
portant el nom del poble arreu 
del territori. L’important és que 
la gent entengui que els polítics 
estem per treballar i tirar en-
davant els municipis millorant 
el dia a dia de la nostra gent i 
perquè el poble tingui un futur 
millor.
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